
I S F A H A N   N E W S اولین روزنامه

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

قیمت 5000 تومان دو شنبه| 18 مهر 1401| 10  اکتبر  2022 |  13 ربیع الاول 1444 | سال سوم| شماره 1167|  صفحه اول

روزنامه اقتصادی استان اصفهان

6

مدیر ناحیه فولادسازی و ریخته گری فولاد مبارکه خبر داد؛

تاریخ سازی کارکنان با تولید ۱۶۱ ذوب در یک روز
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تشریح حادثه تانکر ۳۰ هزار لیتری بنزین در گفت و گو با مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان:

حادثه جاده شاهین شهر مهار شد

پنجاه و هشتمین جلسه علنی شورای اسلامی شهر اصفهان صبح روز هفدهم مهرماه در تالار شورا برگزار شد. 

رسول شجاعی / خبرگزاری ایمنا
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ــتابِ   ــیر پرش ــران در مس ــه ای ــی ک در بزنگاه
ــمن  ــت، دش ــاده اس ــه گام نه ــعه همه جانب توس
ــی  ــازی و تفرقه افکن ــی س ــال دوقطب ــه دنب ب
ــوان  ــا به عن ــا م ــت ام ــامی اس ــران اس در ای
ــن  ــه پاک تری ــم ک ــد می دانی ــت متح ــک مل ی
و بهتریــن جوانــان ایــران، جــان و جوانــی خــود 
را تقدیــم نموده انــد تــا پرچــم کشــورمان 
برافراشــته بمانــد لــذا تــا آخریــن قطــره خــون، 
ــدار  ــظ انســجام و اقت ــداد حف ــهدا را در امت راه ش

ــم داد. ــداوم خواهی ــران ت ای
ــد، از حقــوق  ــه گــریِ قانونمن ــراض و مطالب اعت
ــه  ــان مطالب ــا می ــت ام ــهروندان اس ــلمِ ش مس
گــری و اغتشاشــات، تفــاوت وجــود دارد. مــردم 
ــل  ــراً از عوام ــه اخی ــی ک ــران رفتارهای آگاه ای

ــد.  ــد را نمی پذیرن ــاهده ش ــد مش ــوذی معان نف
ــروزی  ــدو پی ــلطه از ب ــام س ــت نظ ــی اس بدیه
انقــاب بــا دســایس مکــرر، توطئه هــا و 
ــود  ــل خ ــم باط ــتی به زع ــای تروریس تهدیده
ــه هــم  ــوف ب ــان صف ــی می درصــدد تفرقه افکن
ــی  ــا راه به جای ــت ام ــران اس ــت ای ــرده مل فش
ــامی  ــوری اس ــام جمه ــرد و "نظ ــد ب نخواه
کــه برآینــدِ انتخــاب و اراده مــردم اســت"پابرجا 

ــد. ــد مان خواه
به عنــوان نماینــده مــردم در خانــه ملــت از 
ــا در  ــم ت ــس می خواه ــی و پلی ــروی انتظام نی
نحــوه برخــورد بــا معترضــان تأمــل کننــد. نباید 
همــه افــراد بــا یــک نــوع نــگاه مــورد قضــاوت 
ــردم و  ــدون شــک م ــد. ب ــرار گیرن ــش ق و واکن

عابــران عــادی و آن هایــی کــه به طــور قانونمند 
مطالباتشــان را بیــان می کننــد ســزاوار باطــوم و 
ــه  ــم ک ــتند. کاری نکنی ــن نیس ــای خش رفتاره
دشــمنان نظــام خوشــحال شــوند و ســوژه 

ــویم. ــدان ش معان
البتــه لازم و بایســته اســت کــه مســئولان، 
ــای  ــژه گایه ه ــردم به وی ــق م ــات برح مطالب
ناشــی از تنگناهــای معیشــتی را موردتوجــه قرار 
ــازی  ــد فرهنگ س ــق رون ــت تعمی ــد و جه دهن
عفــاف و حجــاب، تغییــر و اصــاح فرآیندهــای 
ــات جامعــه را ســرلوحه عملکرد  ــا واقعی موجود ب

ــد. ــرار دهن خــود ق
 عضو کمیسیون امنیت ملی
و سیاست خارجی

فداحسین مالکی
سرمقالـــه
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اعتراض و مطالبه گری، حق شهروندی

7

8

با همکاری یونسکو اجرا شد؛

 طرح ارزیابی خطر وقوع حریق
در میدان نقش جهان اصفهان

دبیر انجمن سرطان ایران شاخه اصفهان:

 دانش پزشکانِ حوزه درمان سرطان
باید به روز رسانی شود

اهمیت اوکراین برای روسیه ؛ چرا؟

  کشورگشایی سودای توقف ناپذیر
پوتین است 
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چهره روز

رئیس شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان:

برند شدن شهرک علمی و تحقیقاتی 
اصفهان ضروری است
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س
ی فار

منبع: خبرگزار

Everything You Need to Know About Postpartum Depression:

Symptoms, Treatments, and finding help
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شناخته شوید؟

گزارش تصویری



در شـــهر

Isfahan News
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 رییس شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: 
دیوان محاسبات استان، بخشی از اعتبارات 
تکمیل خط ۲ مترو این کلانشهر را بلوکه 

کرده است.
محمد نورصالحی، در جلسه علنی شورای 
اسلامی شهر اصفهان در تالار شورا افزود: 
سال قبل ۷۵۰ میلیارد تومان برای تکمیل 
خط دوم قطار شهری و همچنین خرید 
اتوبوس های جدید در نظر گرفتیم که ۲ ماه 

قبل به حساب شهرداری واریز شد.
وی ادامه داد: اما دیوان محاسبات استان 
این رقم را بلوکه کرده و به همین دلیل هم 
تخصیص اعتبار برای طرح  مورد نظر دچار 

مشکل شده است.
رییس شورای اسلامی شهر اصفهان بدون 
اشاره به دلیل این اقدام دیوان محاسبات 
خاطرنشان کرد: ۲۰۰ میلیارد تومان از این 
رقم که باید صرف توسعه حمل و نقل عمومی 
هزینه شود، به خرید اتوبوس اختصاص دارد.

نورصالحی هشدار داد: در صورت تخصیص 
نیافتن رقم مذکور مجبور به اخذ وام خواهیم 
شد که سود اوراق مشارکت مضاعف آن ضرر 

مالی برای شهرداری و شهر خواهد بود.
وی با اشاره به اینکه خرج نشدن اعتبار فعلی 
سبب کم ارزش شدن پول موجود می شود، 
از نمایندگان مجلس و مسوولان دیوان 
محاسبات درخواست کرد تا با رفع مشکل 
فعلی در راه اجرای هرچه سریعتر طرح های 

عمرانی شهر اصفهان سهیم باشند.
اصفهان  شهر  اسلامی  شورای  رییس 
خاطرنشان کرد: تامین منابع مالی برای 
اجرای قطار شهری سخت و زمان برَ است 
و بدلیل میزان سود نه چندان بالای اوراق 

مشارکت، مردم تمایلی به خرید آن ندارند.
نورصالحی با تاکید بر اهمیت بهره گیری 
از پیشنهادها و نظرات شهروندان گفت: 
عضویت در باشگاه شهروندی اصفهان که 
به همین منظور ایجاد شده است می تواند در 
راه پیشرفت شهر و پیشبرد اهداف شهرداری 

مفید باشد.
به گزارش ایرنا، خط ۲ متروی اصفهان که 
از سال ۹۴ آغاز شد، قرار بود هفت ساله اجرا 
شود که تاکنون بدلیل تنگنای مالی و افزایش 
چشمگیر هزینه  ساخت، مُحقق نشده است. 

این خط که ۲۳ ایستگاه دارد به طول ۲۴ 
کیلومتر و ۷۰۰ متر از شهرک دارک یا امام 
حسین)ع( در شمال محله زینبیه آغاز می شود، 
سپس به سمت جنوب، ایستگاه حافظ را به 
سمت خیابان آمادگاه دور می زند و پس از 
آن، به مسیر متروی غربی- شرقی مُنتهی 

می شود. 
کلانشهر اصفهان با ۱۵ منطقه شهرداری 

افزون بر ۲ میلیون نفر جمعیت دارد. 

دیوان محاسبات، اعتبار 
تکمیل خط ۲ مترو اصفهان 

را بلوکه کرده است

رییس شورای اسلامی شهر اصفهان:

دبیـر اجرایـی کنگـره بین المللـی فرآورده هـای طبیعـی 
شـفابخش از برگـزاری ایـن کنگـره بـه میزبانـی دانشـگاه 

اصفهـان در اردیبهشـت سـال آینـده خبـر داد.
رضـا طاهـری تهرانـی در گفت وگـو بـا ایسـنا، بابیـان اینکه 
قدمـت اسـتفاده بشـر از فرآورده هـای طبیعـی به منظـور 
پیشـگیری و درمان بـه هزاران سـال می رسـد، اظهـار کرد: 
عفونـت و بیماری هـا در طـول تاریخ، زمینه سـاز مشـکلات 
فراوان برای انسـان بـوده و برخـی از آنها باعـث بحران های 
شـدید اقتصادی، اجتماعی و سیاسـی شـدند، اگرچه مصرف 
ایـن محصـولات تنهـا جنبـه بهداشـتی و درمانـی نداشـته، 
بلکـه بسـیاری از ایـن فرآورده ها نقـش تأمین غـذا، حفاظت 
محصولات و کاربرد وسـیعی در صنایع مختلف داشـته است.

وی افـزود: فرآورده هـای طبیعـی شـفابخش شـامل 
فرآورده هـای گیاهـی، فرآورده هـای جانـوری، میکروبـی 
و معدنـی )طبیعـی( اسـت. تمرکـز ایـن کنگـره بـر معرفـی 
فرآورده هـای جدید اسـت و اینکـه ایـن فراورده هـای جدید 
بر اسـاس ملیت هـای مختلـف چـه تفاوت هایی بـا یکدیگر 

دارنـد.

ایـن اسـتاد دانشـگاه توضیـح داد: فرآورده هـای طبیعـی در 
کشـورهای مختلـف بـه شـیوه های متفـاوت مورداسـتفاده 
اسـت، برای مثال در کشـور هندوسـتان فرآورده های طبیعی 
به شـکل ادویه در دسـترس اسـت و در کشـورهای آسـیای 

شـرقی بـه شـکل فرآورده هـای تخمیری اسـت.
طاهری در پاسـخ بـه این پرسـش کـه فرآورده هـای طبیعی 
در کشـور ایـران بـه چـه شـکل اسـتفاده می شـود؟، گفـت: 
فرآورده هـای طبیعـی در ایـران در نقـاط مختلـف آن بـه 
شـکل های مختلف اسـتفاده می شـود، برای مثـال در جنوب 
ایـران ادویه هـای هندوسـتان بسـیار مورداسـتفاده اسـت و 
در شـمال کشـور فرآورده هایـی مرتبـط بـا زیتـون اسـتفاده 
می شـود. در داخل ایران مصرف ترشـی بسـیار مورد استقبال 
اسـت که در بیـرون از ایـران به این شـکل مرسـوم نیسـت.

وی محورهـای اصلـی ایـن همایـش را سـلامت و شـفا 
در آینـه فرهنـگ، تاریـخ و تمـدن، معرفـی فرآورده هـای 
جدیـد، فرمولاسـیون فرآورده هـا، اقتصـاد و تجاری سـازی 
فرآورده هـا، تنـوع فرآورده هـا در اقـوام و ملـل، آینده نگـری 
مصـرف فرآورده هـای طبیعـی )چالـش و چشـم انداز( و 

سـایر محورهای مرتبـط اعـلام کـرد و توضیح داد: بررسـی 
فرمولاسـیون فرآورده ها به این معنا اسـت که اگـر بخواهیم 
این فرآورده هـا را به محصـولات قابل اسـتفاده تبدیل کنیم، 

بـه چـه صـورت ایـن کار انجـام می شـود؟
دبیـر کنگـره بین المللـی فرآورده هـای طبیعـی شـفابخش، 
تجاری سـازی و بازاریابی محلی و بین المللـی فرآورده ها را از 
نکات مـورد تأکیـد در این همایش دانسـت و گفـت: در طول 
برگـزاری همایـش علاوه بـر ارائـه نتایـج حاصـل از آخرین 
دسـتاوردهای علمـی در ایـن حوزه کـه در قالـب مقالـه ارائه 
می شـود، مبحث تجربیات حاصـل از ایجاد یک کسـب وکار 
و اسـتارتاپ در حـوزه فرآورده هـای طبیعی شـفابخش مورد 
تأکید اسـت. همچنیـن در هفته منتهـی به کنگـره برگزاری 
کارگاه هـای آموزشـی و جشـنواره نیـز از برنامه هـای جانبی 

خواهـد بود.
وی افـزود: امـروزه بـا بهره گیـری از فرآورده هـای طبیعـی 
و گسـترش علـوم مرتبـط بـا تولیـد آنهـا، می تـوان خدمات 
پیشـگیری، دارویی و درمانی بـه نحو مناسـب تری به جوامع 

بشـری ارائـه کرد.

دبیر اجرایی کنگره بین المللی فرآورده های طبیعی شفابخش خبر داد:

اصفهان میزبان کنگره بین المللی فرآورده های طبیعی شفابخش

 معاون فناوری و نوآوری وزارت علوم، تحقیقات و فناوری، 
از برنامه ریزی برای برگزاری تور فناوری بین المللی در 
کشور چین خبر داد و گفت: به زودی این نشست در دفتر 

همکاری های ایران و چین برگزار خواهد شد.
علی خیرالدین، در نشست »تور ملی فناوری در شهرک 
علمی و تحقیقاتی اصفهان« با حضور روسای پارک های 
علم و فناوری کشور، اظهارکرد: این شهرک نماد فناوری 
کشور است و یکی از اهداف برگزاری این نشست، انتقال 
تجربه میان روسای پارک های علم و فناوری کشور است.

وی افزود: از آنجا که شهرک علمی تحقیقاتی اصفهان 
تجارب خوبی در این زمینه دارد، این نشست می تواند این 
تجربیات مفید را به سایر پارک های علم و فناوری در سراسر 

کشور منتقل کند.
خیرالدین همچنین از برنامه ریزی برای برگزاری تور 
فناوری بین المللی در کشور چین خبر داد و گفت: به زودی 
این نشست در دفتر همکاری های ایران و چین برگزار 

خواهد شد.
قاسم مصلحی، رئیس شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان 
نیز با بیان اینکه امسال از سوی رهبری با نام تولید 
دانش بنیان و اشتغال آفرین نامگذاری شد، اظهار کرد: این 
نامگذاری توجه رهبری به این موضوع را نشان می دهد که 
کمتر کسی از مسئولان این چنین توجهی به مسئله تولیدات 
دانش بنیان و علم و فناوری دارند، اغلب مسئولان امسال 

متوجه این موضوع شده اند.

وی افزود: دو مدل توسعه را در غرب شاهد هستیم؛ یک 
مدل از دهه ۵۰ تا ۸۰ که در آن پیشران ها سرمایه، نیروی 
کار ماهر و واحدهای تولید صنعتی و ساختارها دانشگاه های 
مهندس پرور، آموزشگاه فنی حرفه ای و شهرک های 
صنعتی بودند، اما از دهه ۹۰ میلادی به بعد مدل توسعه ای 
اجرا شد که پیشران آن نوآوری، نیروی انسانی کارآفرین و 

واحدهای تحقیق و توسعه شدند.
مصلحی با اشاره به مأموریت و هدف شهرک علمی و 
تحقیقاتی اصفهان گفت: تأمین خدمات و حمایت های مورد 
نیاز برای شکل گیری و رشد کسب وکارهای دانش بنیان، 
تولید ثروت از علم و تجاری سازی، مشارکت و ایفای 
نقش در توسعه منطقه ای و رسیدن به اقتصاد دانش بنیان، 

اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاهی و جلوگیری از مهاجرت 
نخبگان اهداف این مجموعه است، اگر چه اشتغال، از 
اهداف اصلی نیست و با انجام کارهای دیگر خود به خود 
اشتغال ایجاد خواهدشد. رئیس شهرک علمی و تحقیقاتی 
ادامه داد: سال ۷۵ اساسنامه شهرک علمی تحقیقاتی 
در شورای عالی انقلاب فرهنگی تصویب شد، سال ۷۷ 
این مجموعه به وزارت عتف پیوست و سال ۸۲ پارک 
علم و فناوری شیخ بهایی راه اندازی شد. نکته مهم در 
شهرک علمی تحقیقاتی این است که بخش خصوصی 
در این مجموعه سرمایه گذاری زیادی کرده و نسبت این 
سرمایه گذاری به منابع دولتی بسیار بیشتر است و هرروز 
بیشتر نیز می شود. ارتباط خوب و مؤثر با دانشگاه نیز از دیگر 

ویژگی های شهرک علمی تحقیقاتی است. وی افزود: کل 
واحدهای فناور مستقر در شهرک علمی تحقیقاتی در سال 
۱۴۰۰، ۶۱۲ واحد، هسته های فناوری ۱۱۳ واحد، گردش 
مالی بیش از ۱۳ هزار میلیارد تومان و فروش محصولات 
بین ۵۰ تا ۷۵ میلیاردتومان بوده است و مجموع این اقدامات 
باعث نیل به این سخن حضرت علی )ع( می شود که »العلم 
سلطان، علم در دنیای امروز قدرت است« و کشوری 
که دسترسی به مرزهای دانش داشته باشد، امکانات 
زیادی برای نقش آفرینی در جهان چه به صورت مثبت 
و چه به صورت منفی خواهد داشت. مصلحی با بیان 
اینکه برای شکل گیری فضای نوآوری در پی حضور در 
قسمت های مختلف شهر هستیم، گفت: هدف ما برجسته 

شدن اسم شهرک در شهر و آشنایی و ارتباط عموم مردم 
با این مجموعه است و در نتیجه این حضور امروز مسائل 
مختلف شهرک علمی تحقیقاتی امروز به مسئله استان 

تبدیل شده است.
رئیس شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان، خاطرنشان 
کرد: هشت هزار نفر در شهر مشغول به کار هستند که 
از این تعداد ۵۵۶ نفر فارغ التحصیلان دکتری و ۳۰ درصد 
شاغلان بانوان تحصیل کرده هستند. هزینه ایجاد هر شغل 
در شهرک علمی تحقیقاتی یک سوم هزینه ایجاد شغل در 
شهر است، خدماتی که در این مجموعه به شرکت ها اعطا 
می شود، جای دیگری نیست و این باعث مزیت نسبی 

حضور شرکت ها در شهر شده است. 

معاون فناوری و نوآوری وزارت علوم، تحقیقات و فناوری خبر داد:

برگزاری تور فناوری بین المللی در دفتر همکاری های ایران و چین

منیره جعفری افزود: یکی از اقدامات مهم این نهاد، همزمان با آغاز هفته ملی 
کودک، اجرای برنامه های متنوع فرهنگی، هنری و ادبی به صورت میدانی برای 
کودکان مناطق محروم استان است که این اقدام با هدف شناخت استعدادهای 
کودکان و نوجوانان در محله های محروم استان با استفاده از توان مربیان کانون 

در قالب یک کار جهادی صورت می گیرد.
وی با بیان اینکه یکی از اولویت های کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان، 
اجرای عدالت در عرصه تربیت و آموزش کودکان است، گفت: برای تحقق این 
مهم از ظرفیت سایر دستگاه های فرهنگی و همچنین خیران استان نیز بهره 

برده می شود.
وی از دیگر برنامه های در حال اجرا در ۶۰ مرکز ثابت و سیار فرهنگی و هنری 
کانون در استان را برپایی کارگاه های فرهنگی، هنری و ادبی، برگزاری جشن 
روز جهانی کودک در تمام مراکز اصفهان و شهرستان ها با مشارکت دستگاه های 
عضو کمیته کودک و نوجوان، نمایش فیلم و پویانمایی های برگزیده دیدار از 
کودکان بستری در بیمارستان ها و برپایی نمایشگاهی از آثار اعضای کانون در 

تمامی مراکز عنوان کرد.
جعفری افزود: محور فعالیت های کانون پرورش فکری کودکان بر اساس عنوان 
روزهای هفته ملی کودک شامل، "کودک، معنویت، انس با ولایت"، "کودک، 
زمین و زندگی"، "کودک، بازی و نشاط"، "کودک، مهرورزی و اخلاق"، "کودک، 

امنیت و صلح"، "کودک، برابری و امید" و "کودک، هنر و ادبیات" است.
وی اضافه کرد: در این هفته همچنین ویژه برنامه های تجلیل از برندگان 
بین المللی و ملی اعضای کانون در بخش هنری، سرود با محتوای ایران و 
امام زمان )عج(، ویژه برنامه های هفته وحدت و میلاد پیامبر مهربانی حضرت 
محمد )ص(، قصه گویی، مسابقه و سرگرمی، میان برنامه های شاد، تشکیل 
کارگاه های فرهنگی، هنری و ادبی برای بچه ها، نمایش های عروسکی و 
صحنه ای، قصه نمایش، نقالی، مسابقه و بازی در مجتمع فرهنگی و هنری 
کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان و همه مراکز کانون استان اجرا 

می شود.
»هفته ملی کودک« در سال ۱۴۰۱ با شعار حال خوش کودکی، رنگ خوش 
زندگی هم زمان با ۱۶ مهر )روز جهانی کودک( آغاز می شود و تا جمعه ۲۲ مهر 

ادامه می یابد.
کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان اصفهان دارای ۵۶ مرکز 
فرهنگی، هنری، ادبی و علمی ثابت و سه مرکز سیار و ۲ مرکز پستی با ۱۲ هزار 

عضو کودک و نوجوان است.

ــودکان و  ــری ک ــرورش فک ــون پ ــت کان سرپرس
ــودک  ــی ک ــه مل ــت: هفت ــان اصفهــان گف نوجوان
فرصــت مغتنمــی بــرای نهادینــه کــردن فرهنگ 
ــت و  ــودکان اس ــوق ک ــه حق ــه ب ــرام و توج احت
ــه  ــن هفت ــای ای ــاخص ترین برنامه ه ــی از ش یک
ایجــاد فضــای پویــا و ســرزندگی بــرای تمامــی 

ــت. ــودکان اس ک

هفته ملی کودک فرصت 
مغتنم برای نهادینه کردن 
رعایت حقوق کودکان است

 سرپرست کانون پرورش فکری
کودکان و نوجوانان استان اصفهان:

گزارش

رییـس اداره برنامه ریـزی و توسـعه 
سـازمان آتش نشـانی و خدمـات 
ایمنـی اصفهـان از اجـرای طـرح 
ارزیابـی خطـر وقـوع حریـق در 
میـدان نقـش جهـان توسـط ایـن 
نهاد بـا همـکاری یونسـکو در قالب 
یـک طـرح مطالعاتـی تحقیقاتـی 

خبـر داد
میـدان نقش جهـان بعنـوان میراث 
جهانـی ثبـت شـده در یونسـکو، 
جاذبه هـای  مهمتریـن  از  یکـی 
گردشـگری اصفهـان اسـت کـه 
چنـد بنای تاریخـی دیگر این شـهر 
نیز در آن قرار دارد. کارشناسـان، بر 
خطـر بـالای وقـوع آتـش سـوزی 
در ایـن میـدان بویـژه در بـازار آن 
بعنـوان یکـی از قدیمی تریـن و 
بزرگتریـن بازارهـای خاورمیانـه 

تاکیـد دارنـد.
امید باقری، روز یکشـنبه در گفت و 
گو بـا خبرنـگار ایرنـا اظهار داشـت: 
بـا توجـه بـه اهمیـت میـدان نقش 
جهـان بعنـوان یـک اثـر تاریخـی 
و ضـرورت حفاظـت  ارزش  بـا 
همه جانبـه از آن، بـا همـکاری 
)سـازمان  یونسـکو  نماینـده 
آموزشـی، علمـی و فرهنگـی ملـل 
متحـد( در ایـران، طـرح مطالعاتـی 

ارزیابـی خطر وقـوع حریـق در این 
میـدان اجـرا شـد.

وی اضافـه کـرد: بـا اجـرای ایـن 
ایـن  مُخاطـرات  تمـام  طـرح، 
و  احصـا  باسـتانی  مجموعـه 
راهکارهـای ایمن سـازی آن ارائـه 

. شـد
توسـعه  و  برنامه ریـزی  رییـس 
آتش نشـانی اصفهـان بـا اشـاره به 
انجـام سـه طـرح مطالعاتـی دیگـر 
توسـط ایـن سـازمان گفت: پـروژه 
پهنه بنـدی خطـر حریـق در شـهر 
اصفهـان، شناسـایی نقـاط پُرخطـر 
ایـن کلانشـهر و طراحـی و بومـی 
سـازی "هالیگان" )دِیلم مخصوص 
بـا کاربردهایـی ماننـد بـاز کـردن 
قفـل، درب و پنجـره( جـزو دیگـر 
طرح هـای تحقیقاتـی بـوده اسـت.

وی بـا تاکیـد بـر ضـرورت توجـه 
هرچـه بیشـتر بـه مباحـث دانـش 
بنیـان خاطرنشـان کـرد: پیـش از 
این، طراحـی و سـاخت هالیگان در 
اختیـار آمریـکا بود کـه متخصصان 
اصفهانـی توانسـتند آن را طراحی و 

بومی سـازی کننـد.
باقـری ادامـه داد: بـا بررسـی ۳۲ 
معیـار و زیرمعیـار در قالـب جـدول 
امتیازدهـی در سـطح ۱۵ منطقـه 

شهر اصفهان، ۵۵ نقشـه با جزییات 
مهـم و در مجموع نقشـه پهنه بندی 
خطـر حریـق در ایـن شـهر تهیـه و 
رونمایی شـد کـه نقش اساسـی در 
ارتقا ایمنـی مناطق خواهد داشـت.
وی تصریـح کـرد: بـا ارزیابـی و 
تحلیـل همـه داده های آمـار حریق 
و حـوادث طـی بازه هـای طولانـی 

مـدت، تمـام نقـاط مُخاطره آمیـز 
شـهر اصفهـان شناسـایی و بـرای 
کاهـش حریـق و حـوادث احتمالی، 
مکاتبات لازم با مناطق سـازمان ها 
و دسـتگاه های مُرتبـط انجام شـد.

باقـری اظهـار داشـت: بـا تکیـه 
بـر خـرد جمعـی و همگرایـی و 
هم افزایی در سـازمان آتش نشـانی 

و خدمـات ایمنـی اصفهـان، ارائـه 
علمـی  و  فنـی  پیشـنهادهای 
کارکنـان ۲۰۰ درصد بیشـتر شـده 
زمینـه  در  نـد  می توا کـه  اسـت 
مطالعـات و پژوهش ها مفید باشـد.

کلانشـهر اصفهـان ۲ میلیـون نفـر 
جمعیت، ۱۵ منطقه شهرداری و ۴۰ 

ایسـتگاه آتش نشـانی دارد.

طرح ارزیابی خطر وقوع حریق در میدان نقش جهان اصفهان
با همکاری یونسکو اجرا شد؛
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مدیرکل صنعت، معـدن و تجارت اسـتان اصفهان گفت: تمـام واحدهای صنعتی 
اسـتان بایدبرای ثبت نام در سـامانه جامع تجارت و ثبت آمار تولید خـود از ابتدای 
سـالجاری اقدام کنند در غیر این صورت سـهمیه مـواد آنها از ابتدای آبان امسـال 

قطع خواهد شـد.
امیرحسـین کُمیلـی افـزود: اطلاع رسـانی لازم در مـورد لـزوم ثبـت اطلاعـات 
واحدهای صنعتـی دارای پروانه بهره بـرداری در سـامانه جامع تجارت بر اسـاس 
تأکید وزارتخانه از اردیبهشـت ماه امسـال به کلیه شهرسـتان ها انجام شده است.

وی ادامـه داد: واحدهـای صنعتی باید نسـبت به ورود به سـامانه جامـع تجارت و 

ثبت نام واحد، تعییـن کد نقش و شناسـه کالا و قیمت گـذاری، درج قیمت و اظهار 
تولید اقـدام کنند.

مدیـرکل صنعت، معـدن و تجارت اسـتان اصفهـان بابیـان اینکـه درصورتی که 
واحدهای صنعتـی ایـن مراحل را طـی نکنند بـرای ادامـه ارائه خدمات بـه آن ها 
با مشـکل مواجه خواهند شـد اظهار داشـت: با توجه به حساسـیت ایـن موضوع، 
ارائه کلیه خدمـات توسـط اداره کل صمت اسـتان به واحدهای صنعتـی منوط به 

ثبت نـام واحدها در این سـامانه اسـت.
وی بابیان اینکه سـامانه جامع تجارت در مرحله نهایی قرار دارد خاطرنشـان کرد: 

واحدهـای صنعتی کـه پیش ازاین آمـار تولید خـود را در سـامانه بهیـن یاب ثبت 
می کردنـد باید از ابتدای سـال جاری نسـبت بـه ثبت آمـار تولید در سـامانه جامع 

تجارت اقـدام کنند.
کُمیلی بیان کـرد: ثبت نام ۲ رسـته واحدهای صنعتـی درزمینه صنایع شـیمیایی 
و سـلولوزی و واحدهـای فلزی که مـواد اولیـه موردنیاز خـود را از بـورس دریافت 
می کننـد در این سـامانه از اهمیـت ویژه ای برخـوردار اسـت و درصورتی کـه آمار 
تولید خود از ابتدای سـال ۱۴۰۱ تاکنون را در این سـامانه ثبت نکنند سـهمیه مواد 

آن ها از ابتـدای آبان مـاه قطع خواهد شـد.

ثبت نام واحدهای 
صنعتی در سامانه 
جامع تجارت 
ضروری است

مدیر کل صمت استان اصفهان:

خبر
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شهرستان
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شهرضا  شهرستان  انتظامی  فرمانده 
گفت: در بخش قاچاق کالا و حمایت 
از اقتصاد داخلی با کشف بیش از ۶۵ 
در  قاچاق  کالای  انواع  تومان  میلیارد 
ایست و بازرسی شهید امامی شهرضا 
۷۰ درصد رشد را شاهد بوده ایم. هراب 
شهرستان  انتظامی  فرمانده  قرقانی 
شهرضا در گفت وگو با خبرنگار فارس 
فرماندهی  داشت:  اظهار  شهرضا  در 
به  ایران  اسلامی  جمهوری  انتظامی 
عنوان یکی از ارکان امنیت ساز کشور، 
مجاهدت ها و تلاش های افتخارآمیزی 
را برای تولید امنیت و آگاهی بخشی به 
جامعه در قبال حاکمیت قانون و صیانت 

از ارزش های اجتماعی رقم زده است.
فرماندهی  امروز  اینکه  بیان  با  وی 
و  خدوم  کارکنانی  وجود  با  انتظامی 
زحمتکش در راه سیره شهیدان و تأمین 
کوششی  هیچ  از  مردم  امنیت  و  نظم 
دریغ نکرده است، افزود: خدمت رسانی 
و  رأفت  با  توأم  اقتدار  شبانه روزی، 
برقراری  جهت  در  تلاش  مهربانی، 
آسایش و امنیت بر کسی پوشیده نیست 
فداکاری  ایران اسلامی شاهد  و مردم 

سبزپوشان خدوم هستند.
قرقانی بیان کرد: امسال هفته نیروی 
مردم  خادم  »پلیس  شعار  با  انتظامی 
حالی  در  پلیس«  حامی  مردم  و 
فراجا  کارکنان  که  می کنیم  آغاز 
در  را  نشیبی  و  فراز  پر  بسیار  روزهای 
روحیه ای  با  و  خویشتنداری  کمال 

خستگی ناپذیر سپری کردند.
شهرضا  شهرستان  انتظامی  فرمانده 
به  اسلامی  ایران  امروز  اینکه  بیان  با 
برکت خود شهدا از مرز تا مرکز از امنیت 
همگان  و  است  برخوردار  مثال زدنی 
پی  جامعه  در  پلیس  کار  اهمیت  به 
برده اند، تصریح کرد: وقتی امنیت نباشد 
کارهای  و  اصناف  فعالیت  تحصیل، 

روزمره انجام نمی شود.
• کاهش ۱۳ درصدی سرقت در 
۶ ماهه نخست سال در شهرضا

وی در بخش دیگری از صحبت های 
خود با بیان اینکه یکی از شاخصه های 
است،  سرقت ها  کنترل  امنیت  مهم 
عنوان کرد: در شش ماهه نخست سال 
سرقت  درصد   ۱۳ شهرضا  در  سرقت 
کاهش داشته است و ۲۶ درصد توان 
کشف انتظامی شهرضا ارتقا پیدا کرده و 
سارقان ۱۰ درصد نسبت به سال گذشته 

بیشتر دستگیر شدند.
قرقانی با اشاره به اینکه بیش از ۴۰۰ 
نفر سارق در ۶ ماهه امسال در شهرضا 
ادامه  شدند،  زندان  روانه  و  دستگیر 
عنف،  به  مسلحانه،  سرقت های  داد: 
شهرستان  در  راهزنی  و  زورگیری 

شهرضا تحت کنترل پلیس است.
با  انتظامی شهرستان شهرضا  فرمانده 
بیان اینکه در بحث سوخت قاچاق بیش 
از ۲۲۲ هزار لیتر انواع سوخت قاچاق در 
شهرضا کشف و ضبط شده است، اضافه 
کرد: کشف سلاح جنگی و شکاری ۱۷ 
به  خارجی  و  داخلی  مشروبات  درصد، 
درصد،  و ۷۶۳  هزار  و ۷  ترتیب ۱۱۳ 
دستگیری معتادان ۹ درصد و دستگیری 
خرده فروشان و قاچاقچیان مواد مخدر 

۱۷ درصد افزایش داشته ایم.
درصدی   ۴۰ رشد  به  اشاره  با  وی 
دستگیری اتباع بیگانه در این شهرستان 
گفت: در بخش قاچاق کالا و حمایت 
از اقتصاد داخلی با کشف بیش از ۶۵ 
میلیارد تومان انواع قاچاق در ایست و 
بازرسی شهید امامی شهرضا ۷۰ درصد 

رشد را شاهد بوده ایم.
قرقانی با بیان اینکه کل دستگیری های 
سال  به  نسبت  شهرضا  شهرستان 
گذشته ۳۷ درصد افزایش و درگیری ها 
۵ درصد نسبت به سال گذشته کاهش 
و  برون  تصادفات  گفت:  است،  داشته 
درون شهری ۱۵ درصد کاهش داشته 

است.
• صدور ۲ هزار جلد گذرنامه در 

ایام اربعین در شهرضا
با  انتظامی شهرستان شهرضا  فرمانده 
ایام  در  راهور  پلیس  خدمات  به  اشاره 
نوروز  ایام  و  اربعین  تاسوعا،  و  عاشورا 
افزود:  ترافیک،  کنترل  راستای  در 
بیش از ۱۴۰ طرح درخصوص برخورد 
اجرا  شهرضا  در  حادثه ساز  تخلفات  با 

شده است.

فرمانده انتظامی شهرستان شهرضا:

افزایش 70 درصدی 
 کشفیات کالای قاچاق

در شهرضا

گفت و گو

ISFAHAN
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تعویق چندساله در اجرای پروژه فاضلاب فریدون شهر، 
مشکلات زیادی را برای شهروندان ایجاد کرده است 
طرح  این  اجرای  روند  در  تسریع  خواستار  آنان  و 
هستند. به گزارش خبرنگار ایمنا، فریدون شهر یکی از 
غربی ترین شهرهای استان اصفهان است که ساکنان 
آن به دلیل نبود فاضلاب شهری در بعضی محلات 
با معضل پس زدگی چاه های فاضلاب دست و پنجه 

نرم می کنند.
یکی از موضوعات مؤثر در حفظ بهداشت شهری، 
جمع آوری سیستم دفع فاضلاب به نحو مطلوب است 
که نقش بسزایی در حفظ محیط زیست دارد و نبود آن 

آرامش شهروندان را بر هم می زند.
آب های  به  فاضلاب  نفوذ پساب  امکان   •

زیرزمینی
فریدون شهر  شهروندان  از  یکی  جدیدی،  محسن 
می گوید: این شهر سیستم جمع آوری فاضلاب ندارد 
و امکان نفوذ فاضلاب شهری به آب های زیرزمینی، 
رودخانه ها و حتی گاهی آب آشامیدنی وجود دارد، 
وجود این ناخالصی ها و آلایندگی ها به محیط زیست 

ضرر می رساند.
وی می افزاید: اجرای طرح فاضلاب شهری از آلوده 
شدن آب رودخانه ها و قنوات پایین دست جلوگیری 
این طرح  به  توجه جدی  باید  و مسئولان  می کند 

داشته باشند.
این شهروند فریدون شهری تصریح می کند: اهمیت 
به شهر  تنها محدود  فریدون شهر  اجرای فاضلاب 
و  استان  از  بر حوزه وسیعی  تأثیر آن  بلکه  نیست، 
حتی فلات مرکز کشور است، چراکه سرچشمه اصلی 
زاینده رود چشمه لنگان است و خروجی آن با احداث 

تونل در پایین دست شهر قرار دارد.
• شهروندان بلاتکلیف مانده اند

فریدون شهر  شهروندان  دیگر  از  اصلانی،  محمد 
پاکیزه نگه  و  اهمیت حفظ محیط زیست  می گوید: 
داشتن آب های سطحی و آب رودخانه چشمه لنگان 
موضوع مهمی است که نباید به سادگی از آن گذشت.

وی با انتقاد از اینکه بیش از ۱۰ سال از اجرای پروژه 
فاضلاب می گذرد و هنوز اقدامی برای ادامه پروژه 
انجام نشده است، خاطرنشان می کند: نبود فاضلاب 
شهری معضل بزرگ فریدون شهر است، شهروندان 
با این تصور که پروژه اجرا می شود، نسبت به خرید 

انشعاب اقدام کرده اند و بلاتکلیف هستند.
این شهروند تاکید می کند: لازم است مسئولان امر 

نسبت به اجرای طرح اقدام کنند.
عهده شرکت  بر  فاضلاب  اجرای طرح   •

آبفا است
اینکه  بیان  با  باتوانی، شهردار فریدون شهر  ابراهیم 

نبود پروژه فاضلاب شهری معضل کنونی شهر است، 
می گوید: اجرای پروژه فاضلاب شهری تخصصی و 

اجرای آن برعهده شرکت آبفای شهرستان است.
وی می افزاید: انتظار می رود شرکت مذکور اصلاح 
طرح و تخصیص ردیف اعتباری عملیات اجرایی را در 
اسرع وقت و با سرعت بیشتری دنبال کند، چراکه این 

موضوع یکی از مطالبات عمومی شهروندان است.
به  شهردار فریدون شهر تصریح می کند: شهرداری 
ادارات  با تمام  عنوان یک نهاد تسهیل گر می تواند 
از همین  باشد،  پروژه ها همکاری داشته  اجرای  در 
از  یکی  که  شهری  فاضلاب  پروژه  اجرای  در  رو 
مطالبات مهم شهروندان است نیز همکاری های لازم 
تا این طرح به سرانجام برسد و  را خواهیم داشت 
رضایت مندی شهروندان حاصل و انتظار چندین ساله 

آنان محقق شود.
• پیگیر جذب اعتبارات برای اجرای پروژه 

هستیم
محمدرضا یبلویی، مدیر آبفای شهرستان فریدون شهر 
در این خصوص می گوید: سال ۱۳۷۴ در شهرستان 
شبکه  توزیع  کیلومتری   ۸۵ پروژه  فریدون شهر 
فاضلاب شهری در حالی آغاز شد که ردیف بودجه 

نداشت.
وی ادامه می دهد: در دولت نهم با توجه به حذف 

ردیف بودجه و اعتبارات در سفرهای استانی دولت 
به استان اصفهان و با تخصیص اعتبارات ۲۵ کیلومتر 
از پروژه فاضلاب فریدون شهر اجرا شد و پروژه ۳۰ 

درصد پیشرفت داشت.
خاطرنشان  فریدون شهر  شهرستان  آبفای  مدیر 
سرعت  به  توجه  با  گذشته  سال  طی ۱۰  می کند: 
همین  و  پیش فروش  انشعاب   ۳۰۰ پروژه،  بالای 
انتقادات مردمی نسبت  امر مزید بر علت شده که 
به مسکوت ماندن اجرای طرح فاضلاب را در پی 

داشته است.
یبلویی با بیان اینکه درحال حاضر برای اجرای مابقی 
برآورد شده است،  اعتبار  پروژه ۴۰۰ میلیارد تومان 
تبعات  فاضلاب  شبکه  نبود  امروزه  می کند:  تاکید 
اجتماعی و بهداشتی دارد و یکی از مطالبات بحق 
شهروندان هر شهر از جمله دو شهر فریدون شهر و 

برف انبار و روستاهای این شهرستان است.
• انتقاد شهروندان بحق است

وی می افزاید: با توجه به پیش فروش انشعابات در 
۱۰ سال گذشته، در حال حاضر انتظارات و انتقادات 

شهروندان فریدون شهر بحق است.
می کند:  تاکید  فریدون شهر  شهرستان  آبفای  مدیر 
اجرای این پروژه نیازمند اعتبار است و پیگیری هایی 

که از طریق کمیسیون ماده ۲۳ انجام شده است.

آبفای شهری  ادغام  از  اظهار می کند: پس  یبلویی 
و روستایی و انتصاب من به سمت مدیریت آبفای 
شهرستان، در کمیسیون ماده ۲۳ پیگیر جذب اعتبار 
شدم، اما به دلیل اینکه مطالعات پروژه مربوط به سال 
به روزرسانی  تا  بوده مدارک عودت داده شد   ۱۳۹۰

شود.
وی تاکید می کند: با صرف اعتبار مطالعات پروژه 
فاضلاب فریدون شهر در سال ۱۴۰۰ انجام و مراحل 
در سال  اما  شد،  اخذ  مجوزهای لازم  و  نیاز  مورد 
۱۴۰۱ اعلام شد که طبق تغییر قانون در شهرهای 
زیر ۲۵ هزار نفر باید کمیسیون ماده ۲۳ از طریق 
پیگیر  استان  بودجه  برنامه و  استانداری و سازمان 

مسائل شود.
مدیر آبفای شهرستان فریدون شهر تصریح می کند: 
تحویل  و  تکمیل  پرونده ها  تمام  درحال حاضر 
رئیس جمهور  سفر  در  حتی  است،  شده  استانداری 
به استان اصفهان تنها درخواست آبفای شهرستان 
رفع مشکل کمیسیون ماده ۲۳ بود تا پروژه فاضلاب 

شهری اجرا شود.
از  بازدیدهای  درحال حاضر  می دهد:  ادامه  یبلویی 
سوی سازمان برنامه و بودجه و وزارت نیرو در سطح 
شهرستان انجام شده و پرونده در استانداری مفتوح 

است.

فاضلاب فریدون شهر؛ طرحی زیست محیطی که مسکوت مانده است

نماینـده ادوار مجلـس شـورای اسـلامی بـا بیـان اینکـه در فتنـه اخیر 
بحـث معیشـت و حـزب و جنـاح نبـود بلکـه مقابله کفـر با ایمـان بود 
گفـت: فتنه هـا باطـن خبیث فتنـه گران را نشـان می دهـد و خط نفاق 

را آشـکار و رسـوا می کند.
سـید جـواد ابطحـی نماینـده ادوار مجلس شـورای اسـلامی در گفتگو 
بـا خبرنـگار صاحـب نیـوز؛ اظهار کـرد: جنبه مثبـت فتنه ها این اسـت 
کـه باطـن خبیـث فتنه گـران را نشـان می دهـد و خط نفاق را آشـکار 
و رسـوا می کنـد در فتنـه و حـوادث اخیـر بحـث دنیا طلبی و معیشـت 

نبـود بلکـه بحـث ارزشـهای دینـی مثـل حجـاب بـود کـه متاسـفانه 
افـراد مـزدور یا فریـب خـورده، تیپ هایـی از بهائیت، سـلطنت طلبها، 
کمونیسـت های سـابق، منافقیـن کوملـه و دمکـرات لشـکریانی کـه 
آمدنـد و قـران را آتـش زدنـد، بـه پرچم ایـران اهانت کـرده و به آتش 

کشـیدند، چادر از سـر زنان کشـیدند.
اتفاقـاً اغتشاشـات خـود بـه تعمیـق باورهـای دینـی در جامعـه کمک 
می کنـد، عـدو سـبب خیـر شـود اگـر خـدا خواهـد، دشـمنان بدانند با 
ایـن رفتارهایشـان نمی تواننـد کسـانی را بـر کشـور ما مسـلط کنند و 

وضعیـت دوران پهلوی تکرار شـود خوابشـان هیچ وقـت تعبیر نخواهد 
شـد دیدیـد با اینکـه همه عملـه و نکره خودشـان را به میـدان آوردند 
از فوتبالیسـت ها، هنر پیشـه های سـینما، خوانندگان، نویسندگان حتی 
برخـی روحانیـون و مراجـع مصنوعـی همـه را بـه میـدان آوردند ولی 
بـا ایـن حـال دیدیـد کـه در سـوم مهرمـاه حماسـه ای هماننـد ۹ دی 
تکـرار شـد مردم بصیرت خودشـان نشـان می دهند مـردم علاقمند به 
اسـلام و اهـل بیت هسـتند برنمـی تابند حـرکات سـخیف و براندازانه 

ای کـه توسـط عـده ای فریـب خـورده انجام می شـود.

نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی:

فتنه ها باطن خبیث 
فتنه گران را آشکار و 
رسوا می کند

صنایع  فرهنگی،  میراث  مدیرکل  و  وزیر 
با  خیابان  احداث  با  گردشگری  و  دستی 
عرض ۲۰ متر در خمینی شهر موافقت کردند، 
نظر  برخلاف  فرهنگی  میراث  معاونان  اما 
مدیرکل نظر می دهند و احداث این خیابان 
که به گفته مدیران شهری ضروری است را 

دچار مشکل کرده اند.
اولیه  هسته  ایمنا،  خبرنگار  گزارش  به 
سه  از  اصفهان  خمینی شهر  شهرستان 
فروشان  ورنوسفادران،  تاریخی  روستای 
از  پهلوی  دوران  در  و  تشکیل  خوزان  و 
شهر  یک  به  تبدیل  یکدیگر  به  پیوستن 
شده است. این شهر هر روز توسعه بیشتری 
یافت و اکنون شهروندان بسیاری را در خود 
جای داده است و گاهی ترافیک شهر به 
در  می شود،  تبدیل  معضل  بزرگ ترین 
راستای رفع این مشکل مدیریت شهری در 
نظر دارد تا با احداث خیابان بار ترافیکی شهر 
را کنترل و عبور و مرور شهروندان را تسهیل 
کند، در این بین مشکلاتی بر سر راه احداث 
این خیابان وجود دارد و نهادهایی از جمله 
میراث در تقابل با شهرداری موانعی را ایجاد 

کرده است.
با این که مجوز تعریض ۲۰ متر از خیابان 
مجلس،  امور  معاونت  سوی  از  بخشدار 
حقوقی و استان ها در وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی صادر شده است، 
اما همچنان مخالفت هایی وجود دارد و اجرای 

این طرح دچار مشکل شده است.
بخشداری  خیابان  »طرح  اجرای  اکنون 
مسئولان  برخی  نظر  به  که  خمینی شهر« 
بناهای  و  تاریخی  بافت  امر  کارشناسان  و 
بین  از  را  محدود  آن  تاریخی  و  ارزشمند 
می برد، به نظر مسئولان شهری خمینی شهر 
به کاهش حجم ترافیک شهر کمک خواهد 
کرد، لذا می طلبد سال ها مناقشه بین وزارت 
فرهنگی  میراث  وزارت  شهرسازی،  و  راه 
به  محلی  مسئولان  و  شهری  مدیریت  و 
نتیجه ای مؤثر برسد تا معضل ترافیک شهر 
رفع و علاوه بر آن بافت تاریخی این محدود 

نیز دچار آسیب نشود.
• میراث فرهنگی و شهرداری برای 
قطعی  نتیجه  به  خیابان  احداث 

نرسیدند

مرتضی سالمی، عضو شورای اسلامی شهر 
خمینی شهر در خصوص احداث خیابانی در به 
خبرنگار ایمنا، می گوید: حدود ۳۰ سال پیش 
برای خیابان بخشداری طرحی در نظر گرفته 
شد، اما این اقدام به تعویق افتاده و اکنون 
گره بزرگی در مرکز شهر ایجاد شده است، به 
واسطه اینکه در مرکز شهر خیابان بوعلی و 
در ادامه آن خیابان ولی عصر وجود دارد و هر 

دو به میدان امام منتهی می شود.
و  بوعلی  خیابان  دو  می دهد:  ادامه  وی 
ولی عصر به دلیل عرض کم که حدود ۱۴ 
متر است و پاسخگوی ترافیک شهر نیست و 
هر دو خیابان یک طرفه بوده و نیاز است که 
خیابانی در کنار این دو خیابان جانمایی شود 
تا بار ترافیک شهر را کم و مسیر برگشت را 
تأمین کند، از این رو خیابانی در گذشته تحت 
عنوان خیابان بخشداری پیش بینی شده بود.

خمینی شهر  شهر  اسلامی  شورای  عضو 
انجام  مکاتبات  واسطه  به  می کند:  تصریح 
جزو  را  طرح  این  فرهنگی  میراث  شده، 
مناطق میراثی می داند. درست است که در 
این خیابان چند نقطه میراثی وجود دارد، اما 
حفظ  و  مرمت  اصلاح،  را  آن ها  شهرداری 
است  قرار  منازلی که  است همچنین  کرده 
برای احداث این خیابان تخریب شود میراثی 

نبوده و جزو منازل قدیمی ۵۰ ساله است.
راستا  این  در  می کند:  خاطرنشان  وی 
منطقه  این  که  آمده  وجود  به  شائبه هایی 
بافت تاریخی و میراثی بوده و باعث توقف 
در روند احداث خیابان شده، همچنین موانع 
و اختلاف نظرهایی بین میراث فرهنگی و 
شهرداری به وجود آمده است و برای عرض 
خیابان و احداث آن به نتیجه قطعی نرسیدند.

سالمی می گوید: معتقد هستم که شاید عرض 
۲۰ متر برای احداث این خیابان نیاز نباشد، 
این خیابان از الزامات و نیازهای ضروری شهر 
است، اما می توان این خیابان را با عرض ۱۴ 
متر ایجاد و مشکل ترافیک شهر را رفع کرد.

وی اضافه می کند: در گذشته خیابان هایی در 
بافت تاریخی احداث شده است که بهتر بود 
احداث نمی شد، زیرا به بافت تاریخی آسیب 
زده است، اما جانمایی خیابانی که اکنون در 
خصوص آن بحث شده در بافت قدیمی است 
نه بافت تاریخی و میراثی، این در حالی است 

که تنها دو نقطه مشخص از جمله حمام و 
مسجد میراثی در آن وجود دارد که در طرح 
خیابان قرار نمی گیرد و مشکلی برای آنها به 

وجود نمی آید.
نارضایتی  خیابان  نشدن  احداث   •

مردم را در پی داشته است
اسلامی  شورای  عضو  شریعت،  محمدعلی 
خمینی شهر در دوره های چهارم و پنجم در 
خصوص احداث خیابانی با عرض ۲۰ متر این 
شهر به خبرنگار ایمنا، می گوید: سال ۷۶ طرح 
جامع برای یکی از خیابان های خمینی شهر با 
عرض ۲۰ متر تعیین شد، شهرداری با همین 
روند طی ۲۰ سال گذشته و در راستای طرح 
انتقال  را  منازل  از  درصد   ۳۰ حدود  جامع 

مالکیت داده است.
وی با بیان اینکه در طرح تفصیلی سال ۸۲ 
نیز عرض ۲۰ متر برای احداث این خیابان 
و  شهرسازی  عالی  شورای  و  شد  تصویب 
و  دستی  صنایع  فرهنگی،  میراث  وزارت 
گردشگری و ارگان های مربوطه این طرح را 
تأیید کردند، ادامه می دهد: سال ۹۶ در طرح 
جامع مصوبه شورای عالی شهرسازی تهران، 
فرهنگی  میراث  کارشناسان  و  وقت  وزیر 
دوباره این طرح را تصویب کردند و شهرداری 
بر اساس همان اقدامات منازل مردم را انتقال 

مالکیت داد.
در  خمینی شهر  اسلامی  شورای  عضو 
می کند:  تصریح  پنجم  و  چهارم  دوره های 
اجرای  در  تعلل  و  مصوب  طرح  اساس  بر 
آن نارضایتی هایی برای مردم به وجود آمده 
شهروندان  ملک های  مالکیت  زیرا  است، 
در  و  است  شده  گرفته  شهرداری  توسط 
می کنند،  عنوان  جدید  تصمیم گیری های 
این رو  از  باشد؛  متر  باید ۱۲  خیابان  عرض 

مردم بدبین و بی اعتماد شدند.
با اشاره به نارضایتی های شهروندان  وی 
خمینی شهر در خصوص وضعیت کنونی، 
اضافه می کند: معاونان میراث فرهنگی و 
معاون عمرانی استانداری بازدید میدانی از 
داشتند و مشاهده کردند که  این قسمت 
تنها دو اثر تاریخی، یکی حمام و دیگری 
مسجد در این قسمت وجود دارد، از این رو 
مقرر شد حفظ این دو اثر تاریخی برعهده 
شهرداری باشد و خیابانی با عرض ۲۰ متر 

احداث شود، زیرا سایر ساختمان ها از آهن، 
آجر و بلوک است و چیزی به عنوان میراث 

وجود ندارد.
میراث  مدیرکل  می گوید:  پورشریعت 
در  گردشگری  و  دستی  صنایع  فرهنگی، 
احداث  ما  نظر  کرد،  اعلام  مصاحبه ای 
خیابان ۲۰ متری است و شهرداری باید این 
مصوبه را به کمیسیون ماده ۵ ارجاع دهد، 
این در حالی است که زمانی که مصوبه به 
معاونان  شد،  داده  ارجاع   ۵ ماده  کمیسیون 
میراث فرهنگی برخلاف نظر مدیرکل نظر 
دادند، بنابراین وزیر، مدیرکل میراث فرهنگی 
احداث  موافق  استانداری  عمرانی  معاون  و 
خیابان هستند، اما در زیرمجموعه کار را قفل 

کردند و اجازه پیشروی نمی دهند.
وی ادامه می دهد: وزیر میراث فرهنگی نیز 
گفته است چنین رفتاری با شهروندان و اسیر 
کردن آن ها صحیح نیست و بهتر است این 
کوچه آزاد شود، چرا که آثار تاریخی در این 
چه  نیست  مشخص  اما  ندارد،  وجود  نقطه 
نمی دهند  اجازه  که  دارد  وجود  موضوعی 

اقدامات لازم انجام شود.
عضو سابق شورای اسلامی شهر خمینی شهر 
می افزاید: در این نقطه از خمینی شهر امامزاده، 

گلستان شهدا و مسجد وجود دارد و روزهای 
آخر هفته به ویژه روزهای پنجشنبه با ترافیک 
شدید و نارضایتی شهروندان مواجه هستیم و 

احداث این خیابان می تواند مؤثر واقع شود.
• خیابان بخشداری باید احداث شود

شهردار  اعلام  به  بنا  می کند:  اضافه  وی 
خمینی شهر تاکنون ۳۰ درصد از منازل این 
منطقه واگذار یا تخریب شده است، در صورتی 
که با استناد به نامه شورای عالی شهرسازی 
باید منازلی که مورد توافق قرار گرفته است 
توسط شهرداری تخریب شود، اما به استناد 
طرح جامع سال ۷۶، طرح تفصیلی سال ۸۹ 
و طرح جامع سال ۹۶ املاکی از شهروندان 
خریداری شده است و اکنون باید این گره باز 

و خیابان بخشداری احداث شود.
افراد  امیدواریم  می کند:  تصریح  پورشریعت 
این  تا  باشند  قانون  تابع  تصمیم گیرنده 
وجود  به  شهروندان  میان  که  بی اعتمادی 
آمده است، از بین برود و تعهداتی که وزارت 
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
شود؛  اجرایی  است،  کرده  ایجاد  گذشته  از 
مدیر  یا  دولت  هر  که  نمی شود  این گونه 
جدیدی منصوب شد تعهدات قبلی را از بین 

ببرد.

شورای  حاضر  حال  در  می کند:  اظهار  وی 
طرح  این  با  شهرداری  و  شهر  اسلامی 
موافقت کرده است و مدیران و کارشناسان 
و  دستی  صنایع  فرهنگی،  میراث  قبلی 
گردشگری در طرح جامع برای احداث خیابان 
عنوان  فعلی  مدیران  اما  کردند،  موافقت 
را  قبل  دوره  نظریه های مسئولان  می کنند 

قبول ندارند.
عضو سابق شورای اسلامی شهر خمینی شهر 
ابلاغ محدوده  بر اساس  استنادها  می گوید: 
بافت تاریخی است، اما با توجه به اقدامات 
کارشناسی و طرح جامع سال ۹۶ شهرداری 
مکلف شده است خیابان با عرض ۲۰ متر 
از  این در حالی است که پس  احداث کند، 
آن که شهرداری اقدامات لازم را آغاز کرده 
ایرادهایی به این طرح وارد کردند و  است، 
دوگانگی های به وجود آمده سبب نارضایتی 

مردم شده است.
وی با بیان اینکه این خیابان در خمینی شهر 
از اهمیت ویژه ای برخوردار است، می گوید: در 
حال حاضر این منطقه با شلوغی و ترافیک 
شدید، عبور دسته ها و هیئت های عزاداری و 
نبود دسترسی تعدادی از محلات قدیمی به 

مرکز شهر مواجه است.

یکبامودوهوایاحداثخیابانیدرخمینیشهر؛

خیابان ساخته نشده به بن بست خورد!

صویری
ش ت

گزار

 اخبار اصفهان  روز گذشته در اتوبان آزادگان محور 
شاهین شهر یک دستگاه پژو ۴۰۵ در مقابل یک دستگاه 
تانکر ۳۰ هزار لیتری بنزین واژگون و به دنبال آن هر دو 
خودرو آتش می گیرند. مدیرکل مدیریت بحران استانداری 
به  اشاره  باره ضمن  این  در  گویی  و  گفت  در  اصفهان 
وقوع حادثه ترافیکی اخیراظهارداشت: با وقوع این حادثه 
محدودیت ترافیکی توسط راهور برقرار شد و بلافاصله 
نیروهای آتش نشانی شاهین شهر به محل اعزام و نسبت 
به اطفای حریق اقدام کردند. منصور شیشه فروش در پایان 
بیان کرد: در این حادثه ۳۰ هزار لیتر بنزین تانکر سوخت 

شد و تلفات جانی نداشت.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان با تأکید بر 

اینکه برای حمل و نقل هرگونه مواد خطرناک در کشور 
باید مجوزهای قانونی از واحدهای ذیربط اخذ شود، عنوان 
کرد: براساس آیین نامه اجرایی ماده ۱۴ مدیریت بحران، 
حمل و نقل مواد خطرناک ویژگی خاصی دارد و در صورت 
عدم رعایت ایمنی در هنگام تولید، بارگیری و حمل و نقل 

سبب آتش سوزی و انفجار و آلودگی محیط می شود.
وی با بیان اینکه روزانه بیش از هزار و ۳۰۰ تانکر از انبار 
شهید منتظری برای ۱۴ استان سوخت گیری می کنند، بیان 
کرد: ناوگان حمل و نقل سوخت باید رعایت الزامات ایمنی 

را انجام دهند.
شیشه فروش ادامه داد: آیین نامه مواد نفتی به شرکت نفت 
و شرکت های حمل و نقل مواد نفتی ابلاغ شده است که 

باید مسیر حرکت مواد سوختی  بر اساس این آیین نامه 
خطرناک با پلیس هماهنگ شود و بدون هماهنگی تردد 

نکنند.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان با اشاره به 
اینکه از اول سال تاکنون این سیزدهمین حادثه واژگونی 
تانکر سوخت در استان اصفهان بوده است، خاطرنشان 
و مسیر  در مرکز کشور  ارتباطی  اصفهان چهارراه  کرد: 
حمل و نقل سوخت است، بنابراین رعایت استانداردهای 
ایمنی توسط شرکت هایی که حمل و نقل سوخت را انجام 
حادثه  بروز  در صورت  که  چرا  است  می دهند، ضروری 
سبب اختلال در تردد و ایجاد ترافیک، آلودگی هوا و خاک 

می شود.

تشریح حادثه تانکر ۳۰ هزار لیتری بنزین در گفت و گو با مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان:

حادثه جاده شاهین شهر مهار شد
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Iranian President Ayatollah 
Seyed Ebrahim Raisi has said 
that Iran remains committed to 
proceeding with negotiations in 
Vienna.
In a speech delivered Saturday 
in the all-female University of 
Al-Zahra on the occasion of 
the start of the new academic 
year, President Raisi touched 
on the talks in Vienna over re-
viving the 2015 nuclear deal, 
officially known as the Joint 
Comprehensive Plan of Action 
(JCPOA), among other issues.
Ayatollah Raisi explained the 
logic of the government in the 
negotiations to lift the sanc-
tions and the enemy’s attempt 
to impose its conditions on 
Iran and said, “We announced 
from the beginning that we 
would not leave the negotia-
tion table, but we would stick 
to honorable negotiations, and 
today the logic of the Islamic 
Republic of Iran is accepted in 

the world.”
Pointing out that today almost 
60% of the country’s students 
are female students, President 
Raisi described the combined 
spirit of research with science 
and tolerance of female stu-
dents to be effective in this field 
and added, “In the years after 
the victory of the Islamic Rev-
olution, women have shined in 
many academic fields of the 
country and have even been 
able to show off their abilities in 
the global fields.”
He noted, “When an educated 
Iranian woman makes an im-
portant scientific achievement 
at the world level and is placed 
on a platform, the flag of the 
Islamic Republic is raised and 
the national anthem of Iran is 
played; this creates strength for 
the country”.
Stating that science and knowl-
edge are important compo-
nents of power and ability, 

Ayatollah Raisi said, “Today, 
the country has achieved high 
levels of power and ability with 
the efforts of professors and 
students. While in the past we 
needed to import barbed wire 
and we were denied the same, 
today we have achieved amaz-
ing progress in various scientif-
ic and industrial fields despite 
the most extensive sanctions; 
and with the God’s help, this 
path will continue.”
In another part of his speech, 
President Raisi congratulated 
the new students and stated, 
“Devote all your efforts to re-
search, and the government 
will also use all its efforts to 
provide the necessary facilities 
for you.”
Ayatollah Raisi also said resolv-
ing employment concerns of 
male and female students as 
one of the tasks of his govern-
ment. He added, “The govern-
ment considers university as 

its think tank and expects uni-
versities and scientific centers 
to come to the aid of the gov-
ernment with new ideas and 
initiatives.”
Ethnic diversity a sign of 
strength
Earlier on Friday, President 
Raisi attended a ceremony for 
commemorating the National 
Day of Nomads and Villages. At 
the ceremony, Raisi described 
ethnic diversity in Iran as the 
strength of the Islamic Repub-
lic in the direction of developing 
resistance economy.
He described creating 300,000 
jobs in villages and utilizing 
12,000 rural economic and in-
frastructure projects as great 
and valuable measures taken 
for developing rural economy.
He added, “Although water, 
electricity, schools and health 
clinics are provided in villages 
today, we still see the migration 
of villagers because they do not 

see the rural economy as prof-
itable.”
Raisi said the slogan of “knowl-
edge-based producing village” 
is the solution to this problem 
and said, “Combining the valu-
able lifestyle of nomads and vil-
lagers with modern science and 
knowledge forms a complete 
production chain that promotes 
knowledge-based production.”
Referring to the formation of 
the “Supreme Council of Con-
struction Jihad” in his adminis-
tration to support the activities 
of voluntary groups and ener-
gizing rural economy, the pres-
ident said, “The capacities that 
exist in village are not small, 
and these capacities can be 
developed with integrated pol-
icies, looking at the priorities.”
President Raisi also called the 
establishment of a system for 
mapping the situation of the 
country’s villages a valuable 
measure to inform the officials 
about the situation of rural so-
ciety, saying, “The existence of 
a mechanism to monitor the 
affairs of village is a necessity 
so that the officials can monitor 
the problems of village in real 
time.”
Ayatollah Raisi also pointed out 
the importance of exploiting 
mines in the development of vil-
lages and stated, “Activation of 
closed and semi-closed mines 
is on the agenda of the govern-
ment, and in this context, it has 
been emphasized that a part of 
the mining revenues should be 
allocated for the development 
of villages in the same region.”
Elsewhere in his remarks, the 
president said in most of his 
meetings with foreign leaders 
he has clearly “declared that 
the Islamic Republic of Iran 
has made significant progress 
despite the severe sanctions.”

Iran won’t leave negotiating table: Raisi

Iran, Venezuela ink 
coop. agreement for 
producing Iranian 
cars in Venezuela
Iran’s SAIPA Car Manufacturing Com-
pany and Bolivarian Republic of Vene-
zuela signed a cooperation agreement 
with the aim of producing Iranian cars 
in this country, the Public Relations 
Department of SAIPA Automotive 
Group reported.
The cooperation agreement was inked 
between CEO of SAIPA Automotive 
Group Mohammad Ali Teimouri and 
Venezuelan Minister of Transporta-
tion Ramón Velásquez at the venue of 
SAIPA Company in Tehran in order to 
produce Iranian cars in this country 
as joint venture (JV).
The Chief Executive of SAIPA Auto-
motive Group Teimouri said that in 
the first phase of cooperation, parts 
of SAIPA’s cars are sent to Venezuela 
within the framework of Completely 
Built Up (CBU) in the first phase and 
then, VENIRATO Company’s produc-
tion line will be activated in cooper-
ation and collaboration between the 
two parties and cars will be assem-
bled in the form of Semi-Knocked 
Down (SKD) basis.
It is hoped that SAIPA Company, in 
addition to providing Venezuelan 
people with the high-quality of Iranian 
cars, would be able to generate and 
boom employment opportunities in 
this country, Teimouri emphasized.
He thanked the Venezuelan govern-
ment for its serious determination 
to jointly cooperation for producing 
Iranian cars in this South American 
country.
Venezuelan Transport Minister, for his 
part, pointed to the cooperation of his 
country with Iran’s SAIPA Company 
in previous years and said that this 
amicable cooperation between the 
two sides will be strengthened in line 
with producing most modern and 
up-to-date cars for the Venezuelan 
people.
Today, Venezuela is seeking to renew 
its cooperation with Iran’s SAIPA 
Company, Ramón Velásquez said, 
adding that this cooperation agree-
ment is the outset of renewal of co-
operation of Venezuelan government 
with Iran’s SAIPA Automotive Group 
Company.
After the visit of President of Venezue-
la Nicolas Maduro to the Islamic Re-
public of Iran over the past months, it 
was agreed that cooperation between 
the two countries of Iran and Vene-
zuela would continue stronger than 
before, so that Venezuela can be con-
sidered as user of SAIPA’s vehicles.
He then pointed to organizing Irani-
an Auto Exhibition in Venezuela and 
added that Venezuelan visitors highly 
welcomed Iranian-made cars.
After the exhibition, a public opinion 
was conducted in this country and it 
was cleared that 62 Venezuelan peo-
ple are applicant for buying Iranian 
cars and this shows the vehement 
interest of Venezuelan people to Ira-
nian products and SAIPA Automotive 
Group’s cars, the minister added.
Elsewhere in his remarks, Venezuelan 
Transport Minister pointed to the co-
operation of his country with SAIPA 
Automotive Group and added that 
SAIPA enjoys high capability to have 
its special customers in this country.
“We are trying to introduce SAIPA 
Automotive Group as a regional hub 
for exporting products of SAIPA Au-
tomotive Group,” he added.
Considering the high quality of its 
products, SAIPA Automotive Group 
can play a leading role in the coun-
tries of the Latin American region in 
order to export its products to Carib-
bean and Latin American region.
Venezuela can play the role of a link-
ing bridge for export of SAIPA Com-
pany to other countries in the Latin 
American region, the Venezuelan 
minister added.
According to the cooperation agree-
ment made, SAIPA Company will 
send its products to Venezuela in the 
form of Completely Built Up (CBU) at 
the first step, he said, adding that the 
company will send 2,000 of its prod-
ucts to this country by the end of the 
current Iranian calendar year in 1401 
(to end March 20, 2023).

Iran, UAE target 
reaching $30b 
annual trade in 2 
years: TPO offi-
cial
Targeting $30 billion trade 
between Iran and the Unit-
ed Arab Emirates (UAE) for 
the next two years is on the 
agenda of the trade organi-
zations of the two countries, 
according to an official with 
Iran’s Trade Promotion Or-
ganization (TPO).
Farzad Piltan, the direc-
tor-general of TPO’s Office of 
West Asian Countries, said 
the UAE is considered as one 
of the important countries in 
Iran’s foreign trade.
Pointing out that the balance 
of trade volume between the 
two countries has always 
been in favor of the UAE, 
Pilten added: “According to 
the plans, balancing, main-
taining and improving the 
level of trade relations be-
tween the two countries is 
on the agenda of trade or-
ganizations.”
“Considering the position 
and capacities and facilities 
that the UAE has for the de-
velopment of bilateral and 
multilateral cooperation at 
the regional and internation-
al level, by removing trade 
barriers and increasing ex-
port standards and insuranc-
es, we can reach $30 billion 
trade with the UAE”, the TPO 
official added.
In a report, released in 
mid-September, the Re-
search Center of Iran Cham-
ber of Commerce, Industries, 
Mines and Agriculture (ICCI-
MA) stated that the United 
Arab Emirates’ new strat-
egies for inking free trade 
agreements with India and 
Turkey is going to further en-
hance the Islamic Republic’s 
mediatory role in the region.
As one of Iran’s top trade 
partners in the region, UAE 
has always been a hot market 
for Iranian businessmen and 
traders and the expansion of 
this country’s economic re-
lations with Iran’s neighbors 
could positively impact Irani-
an trade with them as well.
Based on the mentioned 
report, the UAE has recent-
ly focused on forming free 
trade agreements with a 
range of countries including 
India, Britain, Turkey, South 
Korea, Ethiopia, Indonesia, 
and Kenya.
Also, this country is a mem-
ber of a large set of trade-re-
lated international organiza-
tions and treaties the most 
important of which are the 
World Trade Organization, 
the Persian Gulf Coopera-
tion Council, the GCC-EFTA 
Free Trade Agreement, and 
the Pan-Arab Free Trade 
Area.
Among the above-mentioned 
countries, India and Turkey 
are of significance for Iran, 
because as for Turkey, the 
trade agreement with the 
UAE has the potential to 
become an important eco-
nomic, political, and transit 
advantage for Iran.
As for India, although the 
agreement could undermine 
the position of Chabahar 
port as a regional trade hub 
for the country, but consid-
ering the geopolitical situa-
tion of the mentioned port, 
it will still remain a center of 
regional trade for India with 
regard to Russia and Central 
Asia.

Iran’s Deputy Foreign Minister for Po-
litical Affairs Ali Bagheri Kani who is 
on a European tour, arrived in Serbia 
early on Friday. He then had a fairly 
jam-packed schedule, having six 
meetings in a day.
On Friday afternoon, Bagheri Kani 
met with Serbia’s State Secretary in 
the Ministry of Trade, Tourism and 
Telecommunications Stevan Nikcevic.
During the meeting, the Iranian dip-
lomat referred to the shared experi-
ence of the two countries in facing 
cruel and unilateral sanctions, noting 
that sanctions are external and bu-
reaucratic problems and an internal 
obstacle in the way of developing the 
two countries’ economic cooperation.
Bagheri Kani further stressed the 
need to remove those hindrances and 
exchange experiences through appro-
priate approaches.
He hoped that Iran’s foreign minister 
would travel to Serbia and the Serbian 
president would travel to Iran in the 
near future. 
According to the top diplomat, those 
trips could demonstrate the leaders 
of the two countries’ determination to 
develop relations in all fields.
For his part, Nikcevic enumerated the 
available capacities for enhancement 
of economic relations and expressed 
hope that the 16th Joint Economic 
Commission would be held immedi-
ately after the Serbia’s new adminis-
tration is formed.
He added that the level of economic 

and trade relations did not match po-
litical ties.
During the meeting, both sides 
stressed the importance of starting 
expert-level talks to hammer out a 
free trade agreement and using cre-
ative mechanisms to enhance eco-
nomic exchanges and cooperation 
between the two countries.
Later, as part of his busy schedule in 
Belgrade, Bagheri Kani held an inter-
active session with representatives of 
some Serbian media outlets.
During the meeting, the Iranian dip-
lomat said based on the agreements 
reached between the two sides, the 
legal foundations of Iran-Serbia ties 
will see a boost with the signing of 
important documents to cooperate in 
political, economic and cultural areas 

in the near future.
The Iranian deputy foreign minister 
pointed to the outcome of his nego-
tiations with Serbian officials, saying, 
“The Islamic Republic of Iran and 
Serbia are seeking to enhance mutual 
cooperation in different sectors, given 
their long-running history of relations 
and common interests.”
Bagheri announced plans for the 
signing of significant cooperation 
documents in different fields includ-
ing economy, trade, fight against 
organized crimes, employment, 
sports-social welfare, hygiene, and 
higher education in the near future.
These documents are scheduled to be 
signed and exchanged between the 
two sides as part of the planned agen-
da of Iran’s foreign minister’s visit to 

Belgrade and the Serbian president’s 
trip to Tehran, he added.
During the visit, the deputy foreign 
minister explained Iran’s positions on 
the nuclear talks, the crisis in Ukraine, 
and issues related the energy crisis.
Bagheri Kani holds high-level eco-
nomic talks in Belgrade
Later, as part of his talks with Serbian 
officials, Bagheri Kani sat down with 
State Secretary of Serbia’s Ministry of 
Finance Gojko Stanivukovic.
The Iranian deputy foreign minister 
pointed to the two countries’ expe-
rience with the United States’ cruel 
sanctions. He described bureaucratic 
issues as one of the main obstacles 
to the expansion of economic coop-
eration between the two sides and 
stressed the necessity of removing 
those obstacles.
For his part, the Serbian official em-
phasized his country’s political will 
for economic cooperation with Iran, 
noting that the current level of trade 
exchanges between the two sides is 
not enough.
The deputy finance minister ex-
pressed Serbia’s readiness for con-
sultations with the Iranian side and 
putting forward initiatives toward 
making use of the two countries’ eco-
nomic capacities.
The two sides also emphasized the 
formation of a joint working group to 
study ways of removing the obstacles 
facing economic cooperation, espe-
cially those related to sanctions.

Iran’s Bagheri Kani resumes consultations in Serbia

Iran produced 390,700 tons of paper in 
the first four months of the current Ira-
nian calendar year (March 21-July 22), 
according to the data released by Indus-
try, Mining, and Trade Ministry. The min-

istry’s data show that the country’s paper 
output has increased 4.3 percent in the 
four-month period of this year from that 
of the previous year, IRIB reported. The 
head of the Iranian Syndicate of Paper 

and Cardboard Manufacturers says that 
considering the country’s potentials and 
capacities Iran could easily become a hub 
for the supply of mentioned products in 
the region. “Due to the general conditions 

and available facilities, Iran has the poten-
tial to become a regional production hub 
in many industries including the paper 
and cardboard sector,” Abolfazl Roghani 
Golpayegani told IRNA in June 2021.

Iran’s 4-month paper production up 4.3% yr/yr
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Iranian powerlifter Alireza Abae-
ian has been banned for two 
years for anti-doping rule viola-
tion.
He has been banned for using 
prohibited substance Fentanyl.
Abaeian is ineligible from Sept. 4, 

2022 to Sept. 2, 2024.
Fentanyl can be absorbed into the 
body via inhalation, oral expo-
sure or ingestion, or skin contact.  
Fentanyl can be administered in-
travenously (IV), intramuscularly 
(IM), or as a skin patch.

Powerlifter 
Abaeian banned 
for two years

TEDPIX gains 
2,800 points on 
S a t u r d a y
TEDPIX, the main index of Teh-
ran Stock Exchange (TSE), rose 
2,868 points to 1.316 million on 
Saturday (first day of Iranian cal-
endar week).
As reported, over 4.303 billion 
securities worth 32.429 trillion 
rials (about $111.8 million) were 
traded at the TSE.
The first market’s index rose 
4,427 points, and the second 
market’s index gained 1,236 
points.
TSE is one of the four Irani-
an stock exchanges, the other 
three ones are Iran Mercantile 
Exchange (IME), Iran Energy 
Exchange (IRENEX), and Iran’s 
over-the-counter (OTC) market, 
known as Iran Fara Bourse (IFB).
An Iranian capital market analyst 
believes that various internal and 
external factors have contributed 
to the current downward trend in 
the stock market and no single 
person or entity is at fault for the 
situation.
“The current situation in the capi-
tal market (the decline in the mar-
ket index) cannot be attributed to 
a specific person, organization or 
institution; Rather, various factors 
have come together and created 
the basis for such a trend in the 
market,” Shahin Cheraghi told 
IRNA on Wednesday (September 
28).

---------------------------------------------------

Transport fleet 
renovation plans 
discussed at ICCI-
MA meeting
The members of the transport and 
energy committees of Iran Cham-
ber of Commerce, Industries, 
Mines and Agriculture (ICCIMA) 
held a joint meeting on Saturday 
in which the government’s trans-
port fleet renovation programs 
were discussed.
As reported by the ICCIMA por-
tal, the attendees of the meeting 
emphasized that the government 
must put a certain body in charge 
of the implementation of the 
mentioned programs in order to 
be able to monitor their progress.
Speaking in this meeting, Ali 
Hossein, the head of ICCIMA 
Transport and Logistics Commit-
tee, said: “One of the problems 
in the way of implementation of 
fleet renovation programs is the 
failure of the government and the 
Oil Ministry in fulfilling their obli-
gations.”
According to the official, the gov-
ernment has not paid part of its 
dues to the private contractors 
that have contributed to the men-
tioned programs.
“Oil Ministry owes one of the con-
tractors 100 million dollars, and if 
the obligation is not fulfilled, hav-
ing a worn-out fleet is going to be 
inevitable,” he said.
“One of our priorities is the mod-
ernization of the road transpor-
tation fleet, which we hope will 
be achieved soon,” the official 
stressed.
The members of the mentioned 
committees also underlined the 
programs’ lack of attractiveness 
for the owners of worn-out vehi-
cles, saying that the government 
must provide the owners of such 
cars with special incentives to en-
courage their participation.
“If a plan is to be implemented 
successfully, it should be benefi-
cial for the owner of the worn-out 
car. But none of the plans pro-
posed by the government so far 
have been attractive to the ben-
eficiaries. The design should be 
attractive to both buyers and car 
manufacturers,” the officials said 
in a statement.

The first summit on transit cooper-
ation between Iran and five central 
Asian countries including Turkmeni-
stan, Kazakhstan, Uzbekistan, Tajik-
istan, and Kyrgyzstan, kicked off in 
Tehran on Saturday, IRIB reported.
According to Iranian Deputy Foreign 
Minister for Economic Diplomacy 
Mehdi Safari, during the two-day 
event, challenges and opportunities 
of expanding transit collaboration 
between Iran and the mentioned 
Central Asian nations will be ex-
plored.
“This gathering will lead to the 
adoption of a more coordinated 
policy among the present countries, 
and hopefully result in providing 
solutions for the obstacles regard-
ing transit cooperation,” Safari said 
at the opening ceremony of the 
summit.
Iran eyes 20 million tons of annual 
transit
The official stated that Iran is seek-
ing to reach common policies with 
Central Asian countries in order to 
achieve an annual 20-million-ton 
transit goal.
“Iran will provide transit routes to its 
landlocked neighbors to achieve this 
goal,” Safari said.
Emphasizing the need for the de-
velopment of international transit 
corridors passing through Iran, he 
added: “We must create a manage-
ment system for such corridors in 
order to use for improving rail, sea, 
and air routes.”
“We will soon hold an international 

conference in this field,” he said.
Also speaking at the summit, Dep-
uty Transport Minister Shahriyar 
Afandizadeh said: “Due to the for-
mation of the current constructive 
and interactive atmosphere in the 
field of international transportation 
and transit among the present mem-
bers, and considering Iran’s bilateral 
and multilateral agreements with 
other countries, a new chapter will 
be opened in the country’s transpor-
tation and transit collaborations.”
“We hope this summit will lead to 
reaching smart and purposeful deci-
sions for the cooperation among all 
members in such a way that favora-
ble conditions are provided for the 
development of infrastructure and 
transportation facilities,” he said.
Afandizadeh pointed out that in 
the current meeting, in addition to 
providing a suitable space for the 
exchange of views as well as bilat-
eral meetings between the ministers 
and other senior transport officials 
of the respective countries, a final 
cooperation document is expected 
to be approved by the attendees.
“The draft of this document was 
sent to the respected members prior 
to the summit,” he said.
According to the official, the im-
provement of border traffic, digital 
development in transit processes, 
facilitation of embassy affairs and 
visa issuance for drivers, as well as 
continuous improvement of tariffs 
and transit charges are among the 
major goals of the summit.

Tehran hosting summit 
on transit co-op with Central Asia

Iran has witnessed incidents of street 
violence over the past few days follow-
ing the death of a 22-year-old woman, 
Mahsa Amini, in hospital after she was 
taken by morality police for violating 
social dress codes.
Despite clarification on the circum-
stances surrounding Amini’s death, 
with the incitement of anti-Iran media, 
rioters appeared in the streets of some 
cities and damaged public property.
The violent protests led to attacks on 
security officers and acts of vandalism 
against public property as well as am-
bulances and police vehicles.
Economy experts believe that such acts 
of vandalism, in addition to their imme-
diate consequences, are going to have 
significant negative impacts on the Ira-
nian economy in the long term.
According to University Professor and 
Economy Expert Gholamreza Khank-
eshi-Pour, the impact of the riots can 
be considered from two aspects, one 
is the financial impacts summed as a 
series of damages to public property, 
public funds, all kinds of ambulances, 
fire brigade, police, municipal machin-
ery, buildings commercial, office build-
ings, banks, hospitals, mosques and 
the other is the loss of lives, mental and 
psychological distress and disruption 
of people’s comfort and peace.
Mentioning the banning of some so-
cial media platforms like Instagram in 
the wake of the riots, Khankeshi-Pour 
said the limitations on access to such 

platforms will impose a great load on 
online businesses that are active on 
these apps.
Emphasizing the need to pay atten-
tion to the destructive effect of unrest 
on the country’s macroeconomics, he 
said: “The most important damage 
from unrest is on the macroeconomics, 
because the security of investment, es-
pecially foreign investment, which has 
grown significantly in recent years, can 
be severely affected by the unrest.”
Head of the Iran Chamber of Guilds 
Ghasem Nodeh-Farahani also believes 
that various businesses were damaged 
due to the recent unrest and this issue 
challenges the country’s economy.
“Guilds in different parts of the country 
suffered from this situation because 
some of the businesses started their 
activities in the evening hours and 
continued until midnight and the riots 
forced them to close up their shops,” 
Nodeh-Farahani said.
Emphasizing that security and peace 
are the prerequisites for economic 
growth, the official stated: “Due to the 
riots, not only the businesses that are 
directly related to the street conditions 
will be affected but all the country’s 
economic cycle will also be impacted.”
“In the economic cycle, all sectors are 
dependent on each other, and creating 
a disruption in one of the sectors will 
involve other sectors as well because 
guilds should operate as a group and 
not individually,” he explained.

Regarding the damages to public prop-
erties, Abdolmotahar Mohammadkhani, 
the spokesman of Tehran Municipality, 
told Tasnim news agency that during 
the recent riots, 25 light and heavy ve-
hicles and one Toyota vehicle with full 
equipment belonging to the Tehran fire 
department and safety services of Teh-
ran Municipality were destroyed.
The official estimated the damages 
imposed on the Tehran public prop-
erties at about 165 billion rials (over 
$550,000).
The government has said that the riot-
ers must compensate for the damages 
they caused to public properties.
Iran’s government spokesman Ali Ba-
hadori-Jahromi said in late September 
that the rioters and those who pro-
voked them in the recent unrest must 
compensate for the harm they caused 
to the Iranian nation.
“In recent days, we have seen organ-
ized acts of sabotaging the grounds for 
which were prepared by the opposition 
media,” Bahadori-Jahromi said on the 
sidelines of the cabinet session.
Although the short-term damages 
caused by the unrest might be com-
pensated relatively fast, the long-term 
consequences on the economy are in 
fact more significant.
Hopefully, the government will come 
up with some ideas to handle the sit-
uation and alleviate the limitations on 
access to some platforms on which 
many businesses are currently active.

Riots’ long-term consequences for Iranian economy

Everything You Need to Know About Postpartum Depression:

Symptoms, Treatments, and finding help
By: PARISA JAMADISource: https://www.healthline.com/health/depression/postpartum-depression?utm_source=ReadNext#finding-support

What is postpartum depression?
Postpartum or perinatal depression is 
a form of depression that occurs fol-
lowing the birth of a baby. It’s a rela-
tively common but serious medical 
condition, affecting up to 1 in 7 new 
mothers after birth.
Postpartum depression can make you 
feel empty, emotionless, and sad. It 
can cause changes in mood, exhaus-
tion, and a general sense of hopeless-
ness for a long time after birth.
People should not take postpartum 
depression lightly. It’s a serious dis-
order, but various treatment programs 
can help people overcome it. If you’re 
experiencing postpartum depression, 
you need to know that you’re not alone 
and that you can recover.
Postpartum depression can affect 
people of all gender and sexual iden-
tities and all types of parents and their 
partners, be they birth, surrogate, or 
adoptive..
What are the symptoms of postpar-
tum depression?
Many people feel sad, empty, moody, 
or fatigued within a few days of giving 
birth — a condition nicknamed “baby 
blues.” But postpartum depression 
goes well beyond that, lasting for 
weeks after you give birth. Its symp-
toms can be severe and interfere with 
your ability to function.
Symptoms of postpartum depression 

can vary from person to person and 
even from day to day. While symptoms 
can develop anytime after childbirth, 
they often start within 1 to 3 weeks af-
ter having a baby.
Postpartum depression can make you 
feel disconnected from your baby. You 
may feel as though you don’t love your 
baby. These feelings are not your fault.
Other indicationsTrusted Source of 
postpartum depression include:
• feeling sad or crying a lot
• feeling overwhelmed
• having thoughts of hurting the baby 
or yourself
• not having an interest in the baby
• having no energy or motivation
• feeling worthless, guilty, or like you 
are a bad parent
• sleeping too much or too little
• change in relationship with food
• feeling anxious
• having chronic headaches, aches, 
pains, or stomach problems
But postpartum depression doesn’t 
mean you’re a bad parent, and it’s not 
your fault. If you notice symptoms, 
you need to tell a healthcare profes-
sional and seek treatment to feel better.
Treatment for postpartum depression
If you have symptoms of postpar-
tum depression, you should contact 
a healthcare professional as soon as 
possible to start treatment.
Treatment for postpartum depression 

can include medication, certain forms 
of therapy, and support groups. Typi-
cally, a combination of medication and 
therapy is the most effective treatment.
Medications for postpartum depres-
sion
The most common type of medication 
for postpartum depression is antide-
pressants. These drugs can help re-
lieve many of the symptoms of depres-
sion, but they take time — typically 6 
to 8 weeks — to start working fully.
In some cases, you may need to try 
a few medications before finding one 
that works and has manageable side 
effects.
All antidepressants can cause side 
effects, which may vary in severity. 
Side effects from antidepressants can 
include feelings of agitation or anxie-
ty, digestive issues, and headaches, 
among others.
Hormone therapy
After delivering a baby, levels of the 
sex hormones estrogen and proges-
terone drop dramatically.
Researchers theorize that this sudden 
change in hormones may play a role 
in people developing postpartum de-
pression. For these reasons, hormone 
therapy may play a role in managing 
postpartum depression.
Side effects of hormone therapy with 
estrogen may include:
• weight changes

• nausea and vomiting
• abdominal cramps
• migraine and headaches
• changes in vaginal discharge
• hair loss
• high blood pressure
• edema
• enlargement of uterine fibroids
• vaginal yeast infections
Therapy
Studies have found that a specific type 
of therapy called cognitive behavioral 
therapy (CBT) can significantly im-
proveTrusted Source post-
partum depression symp-
toms. In people with 
postpartum depres-
sion, studies 
s h o w 
t h a t 
C B T 

alongside medication reduces symp-
toms more effectively than medication 
or other therapies alone.
Natural remedies
Postpartum depression is a serious 
and debilitating condition, and you 
should not attempt to treat it without a 
healthcare professional’s input.
But at-home practices like eating a 
healthy diet, regularly engaging in 
gentle exercise, practicing meditation 
or yoga, and spending time in nature 
may helpTrusted Source you feel bet-

ter, especially when used alongside 
traditional treatments like medi-

cation and therapy.



اقتصاد استان

Isfahan News

تور فناوری ویژه رییسان پارک های 
علم و فناوری کشور به منظور آشنایی 
با زیرساخت ها و دستاوردهای فناورانه، 
روز شنبه در شهرک علمی و تحقیقاتی 

اصفهان برگزار شد.
ارشد  ایرنا، مسوولان  به گزارش 
پارک های علم و فناوری کشور در 
ادامه این رویداد ملی، از شرکت های 
مستقر در شهرک علمی و تحقیقاتی 
اصفهان بازدید و در جلسه ای به منظور 
هم اندیشی در راستای تحقق شعار 
»تولید، دانش بنیان، اشتغال آفرین« 

شرکت کردند.
فناوری،  زیست بوم  با  آشنایی 
زیرساخت ها و دستاوردهای فناورانه 
شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان 
ازاهداف برگزاری این رویداد یکروزه 

اعلام شده است.
رییس شهرک علمی و تحقیقاتی 
اصفهان در این نشست اظهار داشت: 
رهبر معظم انقلاب که از دیرباز تاکید 
ویژه ای بر دانش و فناوری که از 
دانش، قدرت و ثروت حاصل می شود؛ 
داشتند، امسال را نیز به نام سال"تولید، 
دانش بنیان و اشتغال آفرینی" مُزین 

کردند.
 قاسم مصلحی ادامه داد: توسعه مُبتنی 
بر تولید بر سرمایه، نیروی کار ماهر و 
واحدهای تولیدی اما توسعه مُبتنی بر 
دانایی بر نوآوری، نیروی کارآفرین و 
واحدهای تحقیق و توسعه متمرکز 

است.
وی با بیان اینکه مأموریت اصلی پارک 
علم و فناوری، ایجاد اشتغال نیست، 
خاطرنشان کرد: این تصور نادرستی 
است که اشتغال آفرینی و تجاری سازی، 
تنها وظیفه پارک های علم و فناوری 
و شهرک است زیرا این کار باید با 
همکاری سایر دستگاه ها و ذینفعان 

محقق شود.

رییس شهرک علمی و تحقیقاتی 
اصفهان، سازمان های بزرگ استان را 
در ارائه ایده شهرک علمی و تحقیقاتی 
اصفهان شریک دانست و افزود: توسعه 
شهرک و راه اندازی پارک های علم 
و فناوری بتدریج انجام شده که البته 
سرمایه گذاری بخش خصوصی نیز در 
این زمینه بیشتر از دولت بوده و همچنان 

نیز در حال افزایش است.
وی بیان کرد: مراکز رشد علم و فناوری 
شامل مرکز رشد مقدماتی، جامع فناوری 
و دانشگاه صنعتی است و تلاش شده تا 
تعامل با دانشگاه ها حفظ و برقرار باشد 
و از سویی دیگر مراکز رشد در حال 
توسعه است که برای نمونه می توان به 
راه اندازی مرکز رشد شهرستان دهاقان 

اشاره کرد.
مصلحی با بیان اینکه یک شهرک 
مانند یک شهری است که واحدهای 
مسکونی و خدماتی در آن پیش بینی 
شده است، گفت: وجود بخش های 
خدماتی در این مکان ضروریست و رشد 
پارک ها منوط به جذب و سرویس دهی 
بیشتر است که حتی احداث هتل، 
ورزشگاه، مهد کودک را برای این 

مکان در نظر داریم.
تعامل  هم اکنون  داد:  ادامه  وی 
خوبی با استانداری اصفهان انجام 
و  »زاینده رود«  ساختمان های  و 
»فرصت« در سطح شهر نیز به شهرک 
اختصاص داده شده است که دلیل آن 
ترویج فناوری و آشنایی مردم با اینگونه 

اقدامات است.
مصلحی با بیان اینکه بیش از هشت 
و  در شهرک علمی  اشتغال  هزار 
تحقیقاتی اصفهان ایجاد شده است، 
گفت: ۵۵۰ نفر از آنها دارای مدرک 
دکترا هستند و نکته قابل توجه دیگر 
تعداد بانوان این مرکز است که ۳۰ 

درصد از شاغلان را تشکیل داده است.

وی در باره جایگاه بین المللی شهرک 
اصفهان گفت: "ماهاتیر محمد" نخست 
وزیر اسبق کشور مالزی در سال ۲۰۰۶ 
توسط شهرک علمی و تحقیقاتی 
اصفهان برای نخستین بار دعوت شد 
و "لیدیا بریتو" )BRITO LIDIA( مدیر 
بخش سیاستگذاری علوم و توسعه 
پایدار یونسکو نیز در همایش انجمن 
پارک های علم و فناوری آسیا که در 
سال ۲۰۱۱ به میزبانی اصفهان برگزار 

شد به این استان سفر کرد.
مصلحی اضافه کرد: در کنار این 
اقدامات، شهرک اصفهان امضای 
تفاهمنامه های بین المللی و دریافت 
جایزه یکصد هزار دلاری بانک توسعه 
اسلامی در حوزه علم و فناوری و سایر 
جوایز گوناگون را نیز در کارنامه خود 

دارد.
ماهاتیر محمد یک صاحبنظر پیشرو در 
زمینه توسعه اقتصادی، کریدورهای 
علم و فناوری و پارک های علمی، در 
مراسم افتتاحیه کنفرانس اصفهان 

۲۰۰۶ سخنرانی کرد.
رییس شهرک علمی و تحقیقاتی 

اصفهان همچنین با اشاره به تعاملات 
استانی این شهرک تصریح کرد: اجرای 
آمایش سرزمین و تدوین سند راهبردی 
استان، عضویت در شورای اداری و 
شورای برنامه ریزی و توسعه استان 
نمونه ای دیگر از دستاوردهای این 

شهرک است.
مصلحی با اشاره به تجربیات موفق 
شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان 
گفت: نیروی انسانی مهمترین سرمایه 
ماست و نیرویی توانمندی را که دید 
کارمندی به فعالیت ها نداشته باشند باید 
جذب کرد و انتخاب مدیران هم باید بر 

همین منوال صورت گیرد.
وی ادامه داد: شرکت در دوره های 
آموزشی، تلاش برای ارائه خدمات 
ارزش افزوده، برُون سپاری و واگذاری 
خدمات به بخش خصوصی و حمایت 
مالی از شرکت ها بر اساس روند توسعه 

در مسیر پیشرفت ضرورت دارد.
به گزارش ایرنا، تور ملی فناوری ویژه 
روسای پارک های علم و فناوری 
کشور امروز به میزبانی شهرک علمی 

و تحقیقاتی اصفهان برگزار شد.

شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان 
بعنوان نخستین سازمان مؤسس مراکز 
رشد و پارک های علم و فناوری در 
کشور، فعالیت اجرایی خود را از سال 
با هدف حمایت و هدایت   ۱۳۸۰
شرکت ها و مؤسسات دانش بنیان 

آغاز کرد.
اکنون حدود ۶۱۲ شرکت دانش بنیان و 
واحد فناور با اشتغال بیش از هفت هزار 
و ۸۰۰ دانش آموخته دانشگاهی در این 

شهرک مستقر است.
شهرک مزبور دارای ۲ پارک علم و 
فناوری، هشت مرکز رشد فناوری، پنج 
مرکز نوآوری و شکوفایی و مرکز علم 
و فناوری کودکان و نوجوانان در ۵۲۰ 

هکتار است.
در  پیشرو  استان  بعنوان  اصفهان 
راه اندازی مراکز رشد و پارک های 
علم و فناوری که نخستین زمینه های 
رسمی شکل گیری شرکت های دانش 
بنیان را بوجود آورده، حدود ۱۰ درصد از 
واحدهای فناور و دانش بنیان کشور را 
در خود جای داده است و دومین استان 

کشور در این زمینه محسوب می شود.
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جمعی از دانشجویان کامپیوتر در قالب تیم 
بازی سازی مستقر در مرکز نوآوری و صنایع 
سرگرمی دانشگاه اصفهان، در راستای توسعه 

بازی های موبایلی در حال فعالیت هستند.
سید ابوالفضل شرافت، مدیر تیم بازی سازی 
آنا استودیو در گفت وگو با ایسنا در خصوص 
فعالیت خود در مرکز نوآوری و صنایع سرگرمی 
دانشگاه اصفهان اظهار کرد: در سه حوزه توسعه 
بازی های موبایلی، معرفی بازی های موبایلی 
و کمک به رفع مشکلات و بهبود کیفیت 

بازی های موبایلی در حال فعالیت هستیم.
وی افزود: نخستین تجربه بازی سازی تیم ما 
معرفی بازی موبایلی »سین جیم« است که یک 
بازی نوستالژی در قالب اسم فامیل که در آن 
هم می شود خاطرات را زنده کرد و هم بازی اسم 
فامیل را متفاوت با چیزی که می شناسیم تجربه 
کرد. بازی موبایلی »سین جیم«، نسخه مدرن 

شده و نوستالژی بازی اسم - فامیل است که 
یک بخش اختصاصی برای کلمات اصفهانی 
به آن اضافه شده است. علاوه بر اصطلاحات 
اصفهانی، مکان های دیدنی کمتر شناخته شده 
اصفهان و شهرهای خواهر خوانده اصفهان نیز 

در قالب مسابقات این بازی معرفی می شوند.
این کارشناس مهندسی نرم افزار اضافه کرد: 
این بازی با هدف معرفی فرهنگ اصفهانی در 
قالب کلمات و اصطلاحات لهجه اصفهانی 
طراحی و در فروردین ۱۴۰۰ عرضه شد. این 
بازی بیش از ۱۸۰ هزار کاربر داشته و بیش 
از ۳ میلیون بار اسم و فامیل در آن تجربه 

شده است.
شرافت با بیان اینکه نیاز به سرگرمی و در 
دسترس بودن موبایل اقبال به سمت بازی های 
موبایلی را بیش از گذشته کرده است، گفت: در 
دنیای امروز و با توجه به در دسترس بودن 

موبایل برای همه افراد، بسیار ساده می توان 
سرگرم شد. در تیم شرکت فناوران صنایع 
خلاق اسپادانا در درجه اول سعی کردیم به 
کمک »بازیاتو« کاربران ایرانی، بازی های 
خوب موجود را بشناسند و در درجه دوم با ارائه 
بازی های ایرانی کمکی برای سرگرمی باشیم 
و همچنین با »بتاباکس« به دیگر بازی های 
موبایلی برای رفع مشکلات پیش از انتشار 
بازی کمک کنیم تا کیفیت خوبی داشته باشند 

و سرگرمی بهتری ارائه دهند.
وی توضیح داد: بیش از پنج سال از فعالیت 
بازیاتو می گذرد و در این بخش که محتوا 
به صورت متنی و ویدئویی در قالب پلتفرم های 
مختلف در دسترس است، به بررسی و معرفی 
بازی های موبایلی می پردازیم و در واقع مانند 
یک راهنما به کاربران اطلاعاتی در خصوص 

بازی های موبایلی ارائه می دهد.

مدیرعامل شرکت فناوران صنایع خلاق 
اسپادانا در توضیح حوزه دیگر این تیم که 
بتاباکس است، اظهار کرد: بتاباکس کار آن 
تست فنی و تجربه کاربری برای اپلیکیشن 
و بازی های موبایلی است که تاکنون بیش 
از ۱۰۰ استودیو برای رفع مشکلات و ارائه 
تجربه کاربری بهتر با ما مشاوره داشته اند. 
بتاباکس به لطف سخت افزارهای مختلفی که 
در اختیار دارد و تسترهای خود مزیت بزرگی 
برای کسانی است که می خواهند از تست فنی 
برای رفع مشکلات نرم افزاری بازی های خود 

استفاده کنند.
شرافت افزود: در حال حاضر در حال طراحی 
یک بازی جدید آنلاین هستیم که در اواخر 
سال رونمایی می شود. همچنین برای بتاباکس 
پلتفرم جدیدی طراحی شده تا سریع تر و 

بهینه تر به بازی سازان کمک کند.

رئیس شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان گفت: باید در مسیر برند 
شدن شهرک قدم برداشت که توسعه مبتنی بر دانایی در سال های 

اخیر بر اساس نوآوری و نیروی انسانی کارآفرین بوده است.
قاسم مصلحی در نشست رؤسای پارک های علم و فناوری کشور 
در شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان، اظهار داشت: نیروی انسانی 
یکی از مهم ترین سرمایه های شهرک به شمار می رود و در زمینه 
اشتغال آفرینی بالغ بر ۸ هزار نفر مشغول به کارند که ۵۵۰ نفر از 
آنها مدرک دکتری دارند و حدود ۳۰ درصد از آنها را بانوان تشکیل 

داده است.
وی شبکه سازی شرکت های مستقر بر اجرای طرح های بزرگ و 
حتی ملی را از دیگر اقدامات مؤثر دانست و گفت: یکی از نکاتی که 
باید توجه شود این است که نگاه مالک و مستأجری بین پارک ها و 
شرکت ها وجود نداشته باشد و برون سپاری واگذاری خدمات به بخش 
خصوصی، حمایت مالی از شرکت ها بر اساس روند توسعه در مسیر 

پیشرفت ضرورت دارد.
رئیس شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان خاطر نشان کرد: باید در 
مسیر برند شدن شهرک علمی و تحقیقاتی قدم برداشت و توسعه 
مبتنی بر دانایی در سال های اخیر بر اساس نوآوری، نیروی انسانی 

کارآفرین و واحدهای تحقیق و توسعه بوده است.

وی با بیان اینکه مأموریت اصلی پارک ایجاد اشتغال نیست، گفت: 
این تصور نادرستی است که اشتغال آفرینی و تجاری سازی تنها 
وظیفه پارک های علم و فناوری و شهرک است و باید با همکاری 

سایر دستگاه ها و ذینفعان محقق شود.
مصلحی سازمان های بزرگ استان را در ارائه ایده شهرک علمی و 
تحقیقاتی اصفهان شریک دانست و افزود: تعامل خوبی با استانداری 
اصفهان انجام و ساختمان های »زاینده رود« و »فرصت« در سطح 
شهر به شهرک اختصاص داده شده است که دلیل آن ترویج فناوری و 

آشنایی عوام مردم با اینگونه اقدامات به ویژه شهرک است.
وی با بیان اینکه سرمایه گذاری بخش خصوصی بیشتر از دولت 
صورت گرفته و همچنان در حال افزایش است، گفت: شهرک مانند 
یک شهری است که واحدهای مسکونی و خدماتی در آن پیش بینی 
شده که رشد پارک ها منوط به جذب و سرویس دهی بیشتر است و 
حتی احداث هتل، ورزشگاه، مهدکودک و … را برای این مکان در 

نظر داریم.
رئیس شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان با اشاره به بخش فن آوری 
صنعت ساز در شهرک، گفت: در واقع تکنولوژی در این مکان شکل 
می گیرد و تولیدات انبوه آن در شهرک های صنعتی انجام می شود اما 

تحقیق و توسعه در همین مکان صورت می گیرد.

وی مراکز رشد علم و فناوری شامل مرکز رشد مقدماتی، جامع فناوری 
و دانشگاه صنعتی را در مسیر توسعه شهرک و اقدامات فناورانه دانست 
و افزود: حفظ تعامل با دانشگاه ها بسیار اهمیت دارد و مراکز رشد در 
حال گسترش است که برای نمونه می توان به راه اندازی مرکز رشد در 

شهرستان دهاقان با کارکرد یک مرکز گلخانه ای اشاره کرد.
مصلحی صدور مجوز فناوری را یکی از اقدامات قابل توجه شهرک 
دانست و افزود: پاسداری از این حمایت های قانونی بسیار اهمیت دارد 
تا اعتبار برند شهرک حفظ شود و هدف از حضور شرکت ها در شهرک، 

قرار گرفتن در اتمسفر نوآوری و فناوری است.
وی در خصوص جایگاه بین المللی شهرک گفت: در کنفرانس ۲۰۰۶ 
دکتر ماهاتیر محمد از طریق شهرک برای اولین بار دعوت شد و در 
کنفرانس ۲۰۱۱ دکتر لیدیا بریتو از یونسکو به اصفهان سفر کردند و در 
کنار این اقدامات تفاهمنامه های بین المللی مانند آیریس و اخذ جایزه 
۱۰۰ هزار دلاری بانک توسعه اسلامی در حوزه علم و فناوری و سایر 

جوایز گوناگون را در کارنامه ثبت کرده است.
رئیس شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان با اشاره به تعاملات استانی 
شهرک تصریح کرد: مجری آمایش سرزمین و تدوین سند راهبردی 
استان اصفهان، عضو شورای اداری و شورای برنامه ریزی و توسعه 

استان و … نمونه ای از دستاوردهای شهرک است.

مدیر تیم بازی سازی آنا استودیو خبر داد:

توسعه سرویس شناخت بازی های موبایلی در دانشگاه اصفهان

رئیس شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان:

برند شدن شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان ضروری است

تور فناوری ویژه رییسان پارک های علم و فناوری کشور برگزار شد؛

میزبانی شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان از جلسه هم اندیشی شعارسال

حسـین باقـری، بـه مناسـبت روز جهانـی پُسـت در جمـع خبرنـگاران 
با اشـاره بـه فرسـوده بـودن سـاختمان ها و کمبـود فضـای فیزیکی در 
برخـی از شهرسـتان های اسـتان اظهار داشـت: برغـم اینکـه اصفهان 
یکـی از اسـتان های شـاخص و مهـم در امـر ارتباطـات در کشـور بـه 
شـمار مـی رود امـا دارای کمبـود زیـادی در بخـش فضـای فیزیکـی 
اسـت بگونه ای که بـرای ۲ ناحیه پُسـتی خـود از زیرسـاخت های دیگر 
ارگان هـا اسـتفاده می کنیـم و ایـن مشـکل هـر سـال نیـز سـخت تر 

. می شـود
وی بـا بیان اینکـه بـرای انجـام فعالیت های این شـرکت بایـد بصورت 
درآمد _ هزینـه عمل کنیـم، ادامـه داد: باید بـه میـزان درآمدهای خود 
هزینه کنیـم زیرا هیـچ سـهمی از بودجه دولتـی نداریم بـه همین دلیل 

هـم تاکنون نتوانسـته ایم زیرسـاخت های خـود را تقویـت کنیم.
مدیرکل پُسـت اصفهان بـا بیـان اینکه برای نوسـازی سـاختمان های 
اسـتان یکصد میلیـارد تومـان اعتبـار مورد نیـاز اسـت، اضافه کـرد: بر 
اسـاس بـرآورد کنونـی و در راسـتای بهینه سـازی و تعمیـرات اساسـی 
سـاختمان ها و نواحی پُسـتی اسـتان یکصـد میلیـارد تومان اعتبـار نیاز 
اسـت تا آنهـا اسـتاندارد شـود لـذا از مدیریـت اسـتان بـرای اختصاص 

بودجـه دولتـی بـه ایـن اداره کل، انتظار کمـک داریم.
وی با اشـاره بـه برنامه های سـال آینـده اداره کل پُسـت اسـتان گفت: 
تأسـیس کلینیک کسب و کار، مدرسـه کسـب و کار و مرکز خدمات کار 

اشـتراکی از مهمتریـن این برنامه هاسـت.
باقـری افـزود: یـک هـزار و ۳۴۸ فروشـگاه خریـد اینترنتـی در نیمـه 
نخسـت امسـال در اسـتان فعالیـت داشـتند کـه ایـن تعـداد نسـبت به 
فروشـگاه های سـال گذشـته با افزایش ۲۵ درصدی مواجه شـده است.

وی ادامـه داد: اصفهان بعنوان دومین هاب مرکزی پُسـت کشـور بعد از 
تهران محسـوب می شـود که ایـن اتفاق موجب توسـعه شـاخص های 
اقتصـادی اسـتان و تسـریع در ارسـال مرسـوله ها، امنیـت و رشـد 

اقتصادی شـده اسـت.
مدیـرکل پُسـت اصفهـان، کشـورهای اسـترالیا و کانـادا را بیشـترین 
دریافت کننده و ارسـال کننده مرسـولات پُسـتی خارجی از این اسـتان 
برشـمرد و افـزود: در شـش مـاه امسـال ۲ هـزار و ۸۵۱ بسـته و امانت 
از اسـتان به سـایر کشـورها صـادر و چهار هـزار و ۶۰۹ بسـته از سـایر 

کشـورها بـه این اسـتان وارد شـد.
وی خاطرنشـان کرد: در نیمه نخسـت امسـال ۳۳۹ هزار و ۱۶ گذرنامه 
در اسـتان توزیـع شـد کـه ۸۰ درصـد آن مربـوط بـه ۲۰ روزه مُنتهـی 
بـه اربعیـن بـود و همچنین در ایـن مـدت ۷۱ هـزار و ۲۴۳ فقـره کارت 

سـوخت نیـز توزیع شـد.
باقـری ادامـه داد: ۳۸۹ هـزار و ۵۴۰ فقـره مرسـوله خریـد اینترنتی در 
شش ماه نخسـت امسـال وارد اسـتان شده که نسـبت به سـال گذشته 
۲۶ درصـد افزایش یافته و در عیـن حال ۱۶۸ هزار و ۲۷۹ فقره مرسـوله 

از اسـتان صادره شـده که با رشـد ۳۷ درصدی مواجه شـده اسـت.
وی در بـاره میزان بسـته های تحویلـی و رضایتمندی مـردم از خدمات 
پُسـت گفت: سـالانه بیـش از ۱۵ میلیون بسـته پسـتی از اسـتان خارج 
یـا وارد می شـود، همچنیـن امسـال ۱۳ هـزار شـکایت در سـامانه این 
اداره کل ثبت شـد که بـه ۹۹.۵ درصد از آنها رسـیدگی شـد. به گزارش 
ایرنـا، ۱۷ مهر روز جهانی پُسـت نامگذاری شـده اسـت. در زمان حاضر 
۷۲ واحد پُسـتی دولتی شـامل ۲۳ اداره، هفـت ناحیه پُسـتی و ۴۲ واحد 
شـهری دولتـی در اسـتان اصفهـان وجـود دارد. همچنیـن ۳۸۵ دفتـر 
پیشـخوان دولـت، ۵۲ نمایندگـی شـهری، ۱۸۸ نمایندگی روسـتایی و 

۲۸۲ دفتر آی سـی تـی روسـتایی در ایـن منطقه فعال اسـت.

مدیرکل پسُت اصفهان گفت: ردیف بودجه استانی این 
اداره کل از چند سال گذشته حذف شده است و تنها 
بودجه مُختصری از محل اعتبارات کشوری به این اداره 

اختصاص می یابد که گره گُشای مشکلات ما نیست.

مدیرکل پسُت اصفهان:

پسُت اصفهان، سهمی از بودجه های 
دولتی و استانی ندارد

گزارش
معـاون فنـاوری و نـوآوری وزیـر علـوم 
تحقیقات و فنـاوری گفت: زمینـه فعالیت 
بیش از هفت هـزار و ۵۰۰ شـرکت فناور و 
دانش بنیان در ۴۹ پـارک علم و فناوری در 

سراسـر کشـور فراهم شـده است.
علـی خیرالدیـن، در ارتبـاط تصویـری 
بـا نشسـت تـور فنـاوری ویـژه رییسـان 
پارک هـای علـم و فنـاوری کشـور در 
شـهرک علمـی و تحقیقاتـی اصفهـان، با 
بیان اینکـه ایـن شـهرک نمـاد فنـاوری 
کشـور اسـت، افـزود: شـهرک علمـی و 
تحقیقاتی اصفهـان تجارب خوبـی در این 
زمینـه دارد و ایـن نشسـت می توانـد ایـن 
تجربیـات مفیـد را بـه سـایر پارک هـای 
علم و فناوری سراسـر کشـور منتقل کند.

وی همچنیـن از برنامه ریـزی بـرای 
برگزاری تور فناوری بین المللی در کشـور 
چین خبـر داد و افزود: بزودی این نشسـت 
در دفتر همکاری های ایـران و چین برگزار 

خواهد شـد.
معـاون فنـاوری و نـوآوری وزارت علـوم، 
تحقیقات و فنـاوری اظهار داشـت: انتقال 
تجربـه میـان رییسـان پارک هـای علم و 
فناوری کشـور، یکـی از اهـداف برگزاری 
تور ملی فناوری در اسـتان اصفهان اسـت.

بـه گـزارش ایرنـا، تـور ملـی فنـاوری 
ویـژه روسـای پارک هـای علـم و فناوری 
کشـور امروز بـه میزبانی شـهرک علمی و 

تحقیقاتـی اصفهـان برگـزار شـد.
علـم  پارک هـای  ارشـد  مسـوولان 
و فنـاوری کشـور در ادامـه ایـن رویـداد 
ملـی، از شـرکت های مسـتقر در شـهرک 
علمـی و تحقیقاتـی اصفهـان بازدیـد و 
در جلسـه ای بـه منظـور هم اندیشـی در 
راستای تحقق شـعار »تولید، دانش بنیان، 

اشـتغال آفرین« شـرکت کردنـد.
فنـاوری،  زیسـت بوم  بـا  آشـنایی 
زیرسـاخت ها و دسـتاوردهای فناورانـه 
شـهرک علمـی و تحقیقاتـی اصفهـان از 
اهـداف برگـزاری ایـن رویـداد یکـروزه 

سـت. ا
شـهرک علمـی و تحقیقاتـی اصفهـان 
بعنوان نخسـتین سـازمان مؤسـس مراکز 
رشـد و پارک هـای علـم و فنـاوری در 
کشـور، فعالیـت اجرایـی خـود را از سـال 
۱۳۸۰ بـا هـدف حمایـت و هدایـت 
شـرکت ها و مؤسسـات دانش بنیـان آغاز 

کـرد.
اکنـون حـدود ۶۱۲ شـرکت دانش بنیان و 
واحد فنـاور با اشـتغال بیش از هفـت هزار 
و ۸۰۰ دانش آموختـه دانشـگاهی در ایـن 

شـهرک مسـتقر است.
شـهرک مزبـور دارای ۲ پـارک علـم و 
فنـاوری، هشـت مرکـز رشـد فنـاوری، 
پنـج مرکـز نـوآوری و شـکوفایی و مرکز 
علم و فناوری کـودکان و نوجوانان در ۵۲۰ 

هکتـار اسـت.
در  پیشـرو  اسـتان  بعنـوان  اصفهـان 
راه اندازی مراکز رشـد و پارک هـای علم و 
فناوری کـه نخسـتین زمینه های رسـمی 
شـکل گیری شـرکت های دانش بنیـان را 
بوجود آورده، حـدود ۱۰ درصد از واحدهای 
فناور و دانـش بنیان کشـور را در خود جای 
داده اسـت و دومین اسـتان کشـور در این 

زمینه محسـوب می شـود.

زمینه فعالیت ۷۵۰۰ شرکت 
فناور در پارک های علم و 
فناوری کشور فراهم شد

معاون فناوری وزیر علوم:

 خبر
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مدیر ناحیه فولادسـازی و ریخته گـری فولاد مبارکـه از ثبت 
رکورد تاریخـی و بی نظیـر ۱۶۱ ذوب در یـک روز خبر داد.

بـه گـزارش خبرنـگار ایراسـین، مدیـر ناحیـه فولادسـازی و 
ریخته گـری فولاد مبارکـه از ثبت رکـورد تاریخـی و بی نظیر 

۱۶۱ ذوب در یـک روز خبـر داد.
قاسـم خوشـدل پور تصریح کـرد: با لطـف و عنایـت خداوند و 
در سـایه تجـارب، دانش فنـی، تلاش هـای خسـتگی ناپذیر 
همکاران سـخت کوش و در جهت شـعار »تولید؛ دانش بنیان، 

اشـتغال آفرین« بـا ثبـت رکـورد روزانـه ۱۶۱ ذوب در تاریـخ 
۱۴۰۱/۰۷/۱۰ با وزن ۲۸ هزار و ۴۴۹ تن، تاریخ سازی دیگری 
در ناحیه فولادسـازی و ریخته گـری مداوم به وقوع پیوسـت.

وی با بیـان اینکـه رکـورد قبلـی در تاریـخ ۱۳/ ۱۴۰۱/۰۱ به 
تعداد ۱۶۰ ذوب بـه وزن ۲۸ هـزار و ۴۲۹ تن محقق شـده بود 
گفـت: ایـن رکـورد نتیجـه آماده بـه کاری تجهیـزات، تأمین 
به موقع مـواد اولیه و زحمـات پولادمردان ناحیـه در واحدهای 
تولید، تعمیـرات، دفاتر فنی و سـایر واحدهای پشـتیبانی بوده 

اسـت که از هیچ تلاشـی برای رسـیدن به ایـن موفقیت دریغ 
نکردند.

مدیـر ناحیـه فولادسـازی و ریخته گری مـداوم در پایـان این 
موفقیـت بـزرگ را به تمامـی کارکنـان، سـهامداران و سـایر 
ذینفعـان شـرکت تبریـک گفـت و ابـراز امیـدواری کـرد در 
فرصت هـای آتـی که ایـن ناحیـه بـرای تولید کمـی و کیفی 
حداکثـری آماده سـازی شـده اسـت، شـرایط تحقـق اهداف 

ناحیـه و شـرکت هموار گـردد.

مدیر ناحیه فولادسازی و 
ریخته گری فولاد مبارکه خبر داد؛

تاریخ سازی 
کارکنان با تولید 
۱۶۱ ذوب در یک 
روز
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 اخبار اصفهان  مدیرعامل بانک ملی ایران در همایش 
بررسی عملکرد ادارات امور شعب منطقه دو کشور با بیان 
اینکه مردم به بانک ملی ایران به عنوان سرمایه بزرگ 
خود اعتماد دارند و امروز این اعتماد دیرینه و نقش آفرینی 
باید تقویت شود، گفت: بانک خلق پول نمی کند بنابراین 
باید منطق بانکداری و نه فرآیندهای دستوری، بر آن 

حاکم باشد.
محمدرضا فرزیـن در این نشسـت که با حضـور برخی از 
مدیران ارشد بانک و روسـای ادارات امور شعب استان ها 
برگزار شـد، ایجـاد تغییـرات در رویه هـا و راهبردهـا را از 
مهم تریـن سیاسـت های پیـش روی بانـک ملـی ایران 
برشـمرد و افزود: بایـد در برنامه هـا، عمـل گرایانه پیش 

رویـم و توصیـه من بـه همـه مدیـران بانک نیـز همین 
مهم اسـت. وی با تاکید بـر اینکه مدیران بایـد تصویری 
کامـل از برنامه هـای بانـک داشـته و نسـبت بـه حـل 
مسـائل و چالش هـا متعهـد باشـند، تصریـح کـرد: باید 
تصویـر حرکـت رو به جلـوی بانـک ملـی ایـران و امید 
حاکـم بـه بهبـود شـرایط بـرای مشـتریان و ذی نفعان 
بانک ترسـیم و منتقل شـود. فرزیـن با بیـان اینکه بانک 
ملـی ایـران منبع شـروع تحـولات نوسـازی های سـده 
اخیـر در کشـور بـوده و حـالا ایـن موتـور محرکـه بایـد 
تقویت شـود، اظهار کـرد: اصلاح سـاختار نیاز بـه تعامل 
و همـکاری دارد و باید آسـیب شناسـی ها بـرای تحقق 
اهـداف کلان بانـک ویژه تـر دنبـال شـوند. مدیرعامـل 

بانـک ملـی ایـران بـا تاکیـد بـر لـزوم توجـه بیشـتر بر 
بخـش بازاریابی در شـعب، از اختصاص چندین شـعبه تا 
پایان سـال به بانکداری شـعب خبر داد و اضافـه کرد: در 
برخورد بـا شـرکت ها بایـد بروکراسـی های اداری کوتاه 
و مقررات تـا حد امکان تسـهیل شـوند. فرزیـن تصریح 
کرد: از دسـت رفتـن سـهم، یکـی از اشـکالات در نظام 
بانکی اسـت که بخشـی از آن مربوط به خارج از سیسـتم 
بانکی همانند مقررات و تکالیـف تکلیفی دولت و مجلس 
می شـود. ایـن در حالی اسـت کـه مطالبـات از دولت نیز 
یکی از چالش های ماسـت که نـه تنها درآمـدی را ایجاد 
نمی کنـد بلکـه بانـک بـا ایـن مطالبـات دچـار مشـکل 
نقدینگـی اسـت. همچنیـن محمـد نجـف زاده معـاون 

امـور شـعب و بازاریابـی منطقـه دو بانـک نیـز بررسـی 
راهکارهای جذب منابع و شـناخت نقاط ضعـف و و قوت 
ادارات امور شـعب را هـدف برگزاری این نشسـت عنوان 
کرد و گفـت: بازاریابی و ارتباط مسـتمر با مشـتریان باید 
تقویت شـود و تمرکـز مدیـران باید بـر حفظ مشـتریان 
موجـود و جـذب مشـتریان جدیـد باشـد. وی بـا بیـان 
اینکه اقدامات خوبـی در بخش فنـاوری اطلاعات بانک 
صـورت گرفته اسـت، اظهار کـرد: خدمـات قابـل توجه 
بانکـداری الکترونیک بانک ملـی ایـران و اقدامات مهم 
صـورت گرفتـه در ایـن بخـش بایـد در راسـتای ارتقای 
سـطح رضایتمندی برای مشتریان تشریح شـوند تا بهره 

وری بالاتـری از ایـن خدمـات نیز صـورت گیرد.

مدیرعامل بانک ملی ایران در همایش بررسی عملکرد ادارات امور شعب منطقه دو کشور :

اعتماد دیرینه و نقش آفرینی باید تقویت شود 

 زینب کیانی  از زمان استقلال 
اوکراین در سال 1991 تا به امروز 
تحـولات زیـادی در ایـن کـشور 
روی داده است واوکراین را به یکی 
از کانونهای مهم بحران واصطکاک 
منافع قدرت های بـزرگ تبدیل کرده 
است. همچنین با توجه به جایگاه 
ژئوپلیتیک اوکراین متغیرهای نظام 
بین الملل از اهمیت خاصی در تبیین 

این تحولات و بحرانها برخوردارند.
• »استفن والت«: رفتاردولت 
هـا تحـت تأثیر برداشت آنها 

از تهدیدها
روسـیه بر این باور است، گسترش 
ناتو و اتحادیه اروپا به شرق تأثیر 
مستقیمی بر کاهش اقتدار روسیه 
در نظام بین الملل دارد زیرا گـسترش 
معـادل  اروپـا  واتحادیـه  نـاتو 
کـاهش نفـوذ روسـیه درکشورهایی 
است که به آن پیوسته اند. توسـعه 
نهادهای اروپایی و غربی در حوزه 
نفوذ سنتی روسیه با تلاش مرحله به 
مرحلـه روسـیه بـرای ایجاد اتحاد 
سیاسی، اقتصادی و ژئواستراتژیک 
در منطقـه اوراسـیا در دوران بعـد 
از فروپاشـی اتحاد جماهیر شوروی 

همزمان هست.
مقام های کرملین همواره تلاش 
کرده اند تا اوکراین به جای پیوستن 
به اتحادیه اروپا به عضویت اتحادیه 
گمرکی اوراسیا درآید؛ چرا؟ چون 
اهمیت سیاسی، اقتصادی، جمعیتی 
و استراتژیک اوکراین و همچنـین 
وفرهنگی  تـاریخی  پیونـدهـای 
ادغـام »کـیـف«  با روسـیه  آن 
درطـرحهـای پیـشنهادی کـرملین 
از جملـه اتحادیـه اوراسیایی هدف 
می رفت.  شمار  به  کرملین  اولیه 
روسیه کشورهای اروپـای شـرقی 
را خارج دور و جمهوریهای جدا شده 
از اتحاد جماهیر شوروی را خارج 
نزدیک قلمداد می کند. در این بین 
کـشورهای خـارج نزدیـک بـرای 
روسـیه از اهمیـت ژئواسـتراتژیک و 
ژئوپلیتیـک برخوردار می باشند. علت 
اصلی نیز آن است که کشورهای 
در  نزدیـک  خـارج  اصطلاح  به 
برابـرگسترش ناتو به عنوان مناطق 

حائل روسیه به شـمار می آیند.
• طیف های متنوع اوکراینی

 مردم قسمت غربی اوکراین دارای 
گرایشهای ضدروسی، ملی گرایی 
اوکراینی وفرهنـگ غربی می باشند 
و در مقابل، ساکنان قسمت شرق 
و جنوب اوکراین از جملـه کریمـه 
از نـژاد روسی و طرفدار حاکمیت 
زبان روسی دراین مناطق هستند. 
همیشه  شکاف،  متـأثرازهمین 
یک بحث مهم درداخل اوکراین 
اینکـه جهـت سیاسـت  در مورد 
کدام  به  کشورباید  این  خارجی 
سمت و سوباشد، وجود داشته است. 
مـردم شـرق وجنـوب نظیر کریمه 
بیشترطرفدارگسترش روابط واتحاد با 
روسیه بوده اند و در مقابـل سـاکنین 
غرب اوکراین به شدت تمایل به 

پیوستن به اتحادیه اروپا را دارند.
به  روسیه  قحطی  تحمیل   •

دلیل  عمده ترین  اوکراین 
گسست اجتماعی

قحطی بزرگ اوکراین در فاصله 
زمانی آوریل 1932 تا نـوامبر 1933 
زمینه های  از  یکـی  رامـیتـوان، 
فدراسیون  از  اوکراین  نارضایتی 
روسیه وافتراق بین دو کشور دانست. 
برخـی از مـردم اوکراین بر این 
در  کرملین  مقامات  باورهستند، 
جریان جنگ جهانی دوم به طور عمد 
انبـار غلـه اوکراین را تخلیه نموده و 
موجب قحطی و مرگ میلیونها نفر 
ازمـردم اوکـراین شـدند. از دیـدآنها 
هدف کرملین از ایجاد قحطی بزرگ 
میهن  جنبش  سرکوب  اوکراین 

پرستانه مـردم اوکـراین بود.
• اوکراین دروازه اصلی غـرب 

بـه روسـیه و بـرعکس
در بعد جغرافیای سیاسی-اقتصادی 
اوکراین دروازه اصلی غـرب بـه 
روسـیه و بـرعکس است. بدون 
حضوراوکراین 45 میلیونی و شاهراه 
غرب  به  روسیه  انرژی  عبوری 
تلاشهای روسیه فاقد نفوذ و تأثیر 
ژئوپلیتیک خواهد بود. اوکراین محل 
ترانزیـت 80 درصد گاز وارداتی اروپا 

از روسیه می باشد.
موقعیت ژئوپلیتیک، ژئواستراتژیک 
وژئواکونومیک اوکراین طوری است 
که روسیه وغرب هر کدام به دنبال 
نفـوذ  نفوذخودوکـاهش  افزایش 

طرف مقابل دراین کشورمیباشند.
رویکـرد سیاسـت خـارجی روسیه 
در رابطه با همسایگان آن، ایجاد و 
حمایت از رژیم هایی است که مشابه 
حاکمان  باشند.  کـرملین  رژیـم 
نظامهای  گیری  شکل  کرملین 
سیاسی دموکراتیک و حتی مرفه تر 
از روسـیه درمجاورت مرزهای خود 

را نمی توانند تحمل نمایند.
•  ماجرای الحاق کریمه و نفوذ 

روس ها
الحاق کریمه، روس زبانان شرق 
اوکراین را به جدایی طلبی ترغیب 
نمود زیرا آنهـا بـر ایـن باور بودند 
که روسیه سناریو مشابه کریمه را در 
شرق اوکـراین اجـرا خواهـد کـرد. 
شورشـیان شرق اوکراین در 2014 با 

تظاهرات خیابانی، پایین آوردن پرچم 
اوکراین ونصب پرچم روسیه و تصرف 
مراکز دولتی تمایل خود برای الحاق 
به فدراسـیون روسـیه را بـه نمـایش 
گذاشـتند. اقدامات جدایی طلبان 
آتش جنگ بین دولت اوکراین و 
جدایی طلبان مـورد حمایـت روسـیه 
و در نهایت تصرف مناطقی در شرق 
اوکراین را درپی داشت. اما مناطق 
شـرق اوکـراین تفـاوتهایی با کریمه 
بـه  نسبت  اینکه  نخست  داشت. 
کریمـه درصـد جمعیـت روس آن 
کمتـر بـود. همچنین مناطق شرقی 
به طور قانونی و ازسال 1919 جزئی 
ازاوکراین بودند. دولت اوکـراین 
روسیه را حمایت شورشیان شرق 
این کشور متهم نمود و اعلام کرد 
نفرات نظامی و تجهیـزات روسی در 
این شورشها به جدایی طلبان امکان 
مقاومت در برابر ارتش اوکراین را 
دادهاند. ولـی آنچه محرز است این 
می باشد که واحدهای نظامی کامل 
روسی برخلاف کریمـه در نبردهـای 
شرق اوکراین حـضور نداشـتند. 
سـرانجام در 12 فوریـه 2015 ودر 
حضور  بـا  توافقنامه ای  مینـسک 
نمایندگانی از روسیه، اوکراین، فرانسه 
وآلمان امضا گردید و درآن بر راه حـل 
سیاسـی بحران تاکید شد. هدف 
روسیه از تحریک جدایی طلبان شرق 
اوکـراین ایجـاد منـاطق فـدرال 
درشرق این کشوراست. مناطقی 
فدرالی کـه بـه لحـاظ اقتـصادی، 
روابـط  در  فرهنگـی  و  سیاسـی 
نزدیک با کرملین باشند. همچنین 
این اختیار را داشته باشند کـه در 
تـصمیمات مهـم کـییـف تاثیرگذار 
باشند؛ به طوریکه در حالت ایده آل 
مانع عضویت اوکراین در ناتو شوند 
و یا حداقل ایـن مناطق از دایره نفوذ 

وحضور ناتو بـه دورباشـند.
نظـام فـدارل مـورد نظـرکـرملین 
ازعضویت  جلوگیری  بـرای  کـه 
کل اوکراین و یا مناطق شرقی این 
واقـع،  در  می باشد  ناتو  کشوردر 
ایجاد منطقه حائـل بـین  هـدف 
نـاتو و روسـیه جهـت حفاظـت از 
روسـیه را بـه نمـایش می گذارد. 

روسیه همچنین به دیگر کشورهای 
حـوزه خـارج نزدیـک این پیام را 
داد که حرکت به سوی نهادهای 
اروپایی می تواند بـرای آنهـا هزینـه 
نمی خواهد،  روسـیه  باشـد.  بـر 
تلاش های اوکراین برای دور شـدن 
از مـدار کـرملین الگـویی بـرای 
خارج  منطقه  دیگـرکـشورهای 

نزدیک باشد.
دولت ها در مقابل تهدیـدهـا یـا اقدام 
به موازنه می کنند و یا دنباله روی از 
قدرت بزرگ را انتخاب می کنند از 
دید والت، موازنه تنها به معنی اتحاد 
با دیگـر دولـتهـا و یـا موازنـه سـازی 
درونی وتقویت مؤلفه های درونی 
قدرت از جمله تقویت توان نظامی 
نیست، بلکه موازنـه را می توان هر 
نوع استراتژی دولتی دانست که 
هدف آن کاهش تهدید از طریق 
تقویت وضـعیت امنیتی دولت تهدید 

شده در ارتباط با متجاوز است.
• تکرار سناریوی کریمه در 
و  لوهانسک  جمهوری  دو 

دونتسک
به  پیوستن  برای  پرسی  همه 
فدراسیون روسیه، در قلمرو اوکراین 
و در میان کنترل نظامی از سوی 
متجاوزان سازمان دهی شده برگزار 
شد. روسیه از 24 فوریه 2022 )پنجم 
اسفند ماه 1400( بعد از به رسمیت 
جمهوری  دو  استقلال  شناختن 
لوهانسک و دونتسک از اوکراین، 
به این منطقه نیرو اعزام کرد و از آغاز 
»عملیات ویژه نظامی در اوکراین« 
خبر داد. روسیه هدف خود را از این 
اقدام، نازی زدایی اوکراین، خلع 
سلاح این کشور، رفع نگرانی های 
امنیتی خود و اجابت درخواست کمک 
لوهانسک و دونتسک اعلام کرده و 
گفته که قصد تصرف اراضی اوکراین 

را ندارد.
مناطق  مقامات  سه شنبه،  روز 
جدایی طلب لوهانسک و دونتسک که 
مرکز صنعتی شرق اوکراین موسوم به 
دونباس را تشکیل می دهند، به طور 
ناگهانی همه پرسی برای پیوستن به 
روسیه را اعلام کردند. مقامات مورد 
حمایت مسکو در مناطق خرسون 

و زاپوریژیا در جنوب نیز رأی دادند.
این در حالی است که روسیه هیچ یک 
از چهار منطقه را به طور کامل کنترل 
نمی کند و تنها حدود ۶0 درصد از 
منطقه دونتسک در دست روسیه 
است. روسیه بیش از 90 هزارکیلومتر 
مربع از قلمرو یا حدود 15 درصد از 
کل مساحت اوکراین را در اختیار 
دارد؛ همان طور که مسکو همه پرسی 
را پیش برد و شامل چهار منطقه در 
روسیه می شود، پس از آن اوکراین 
شده  ضمیمه  مناطق  این  با  اگر 
بجنگد، از دیدگاه مسکو، کی یف و 
غربی ها در حال جنگ با خود روسیه 

هستند.
• خودخوانده ها و چالش های 

حقوقی پنهان
سرزمین  دو  این  اینکه  فرض  با 
نده،  خودخوا صورت  به  همچنان 
خود را دو کشور مستقل می دیدند، از 
آنجایی که احتمالًا تنها توسط روسیه 
و بلاروس به رسمیت شناخته شوند، 
شانسی برای ارتباط با جهان نخواهند 
داشت. از آنجایی که از نظر عمده 
کشورهای جهان چنین کشورهایی 
وجود ندارد، پس گذرنامه های آنها نیز 
به رسمیت شناخته نخواهد شد. سفر 
به این سرزمین ها یا خروج شهروندان 
این دو جمهوری خود خوانده به دیگر 
کشورها با مسائل و چالش های جدی 
حقوقی روبه رو خواهد شد. این ها به 
جز تحریم هایی است که به گفته 
کشورهای غربی علیه آنها اعمال 

خواهد شد
با این وجود ارائه صدها هزار پاسپورت 
روسی میان مردمان این دو منطقه تا 
حدودی می تواند چالش های حقوقی 
وضعیت شهروندان این مناطق را 

کاهش دهد
بنابراین به نظر می رسد؛ مردم این 
مناطق ترجیح می دهند بین شرایط 
پیوستن  و  خودمختاری  یادشده 
به روسیه گزینه دوم را انتخاب 
کنند تا بدین طریق و با پیوستن 
و  مشکلات  بزرگ تر،  قدرت  به 
محدودیت های احتمالی کمتری را 

متحمل شوند.
کارشناس روابط بین الملل
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وزیـر امـور اقتصـادی و دارایـی در جمـع اصحاب رسـانه گفت: 
یکـی از وعده هـای دولـت سـیزدهم، بهبـود عملکـرد شـبکه 
بانکـی بودکـه در این بـاره دولـت موفق شـد ترمز زیـان بانک 

ملی ایـران را بکشـد.
سـید احسـان خاندوزی در نشسـت خبـری خـود تاکید کـرد: با 
وجود زیان انباشـته، عملکـرد بانک ملی ایـران در سـال 1400 

خـوب بوده اسـت.
وی افـزود: بانک ملی ایـران به عنوان بزرگ ترین بانک کشـور، 

در سـال 1399 حدود ۶.۷ هـزار میلیـارد تومان زیان داشـت که 
در سـال 1400 به 2500 میلیارد تومان کاهش یافته اسـت.

وزیر اقتصاد خاطرنشـان کرد: با وجود زیان منفی، فعالیت بانک 
ملی ایران مثبت شـده اسـت. پس از این بانک در تلاش هستیم 
مشـکل بانک های دولتـی که در شـرایط بـدی آنهـا را تحویل 

گرفته ایم، سـریع تر بهبود ببخشـیم.
گفتنی اسـت سـید احسـان خانـدوزی پیـش از ایـن در مجمع 
سـالانه بانک ملـی ایران نیـز گفته بـود: از زمـان تغییـر فرمان 

مدیریتـی در بانـک ملـی ایـران، خروجـی و شـاخص های این 
بانـک نیز شـروع بـه تغییـر جهـت کردند.

وی تاکیـد کـرده بـود: بانـک ملـی ایـران ویتریـن و پیشـانی 
بانک هاسـت و باید در مسـئله اصـلاح چهره و تصویـر عملکرد 
بانکی، مجموعه ای از خدمـات را به نمایش بگـذارد. به عبارتی، 
این بانـک بـه تنهایی آنقـدر موج بلندی سـت کـه بتوانـد تمام 
خواسـت های نامناسـب و تهدیدکننده شـبکه بانکی را اصلاح 

. کند

دولت سیزدهم، 
ترمز زیان بانک 
ملی ایران را 
کشید

وزیر اقتصاد:

خبر ویژه

ISFAHAN
N E W S

بایدن در پی ناامیدی از تصمیم 
اوپک پلاس:

به دنبال گزینه های 
جایگزین هستیم

مصطفی نخعی با اشاره آغاز روند عضویت ایران در شانگهای، اظهار داشت: فلسفه 
شکل گیری سازمان همکاری های شانگهای در اواخر قرن گذشته جلوگیری از 
نفوذ آمریکا و ناتو در منطقه بود. اعضای شانگهای در مقاطعی بر لزوم جمع شدن 

پایگاه های نظامی آمریکا از منطقه نیز تاکید کردند.
نماینده مردم نهبندان و سربیشه در مجلس ادامه داد: دیپلماسی بسیار دقیقی و 

هوشمندانه دولت سیزدهم موجب آغاز روند عضویت ایران در شانگهای شد.
این نماینده مجلس تصریح کرد: سازمان همکاری های شانگهای به واسطه 
جمعیت بالای کشورهای عضو و منابع انرژی که در اختیار این کشورها است، 
قطب بسیار بزرگی در دنیا محسوب می شود و کشورهای عضو شانگهای می توانند 
وارد بازار بکر ایران شوند و سرمایه گذاری و در نهایت اشتغالزایی به ارمغان بیاورند.

وی افزود: آغاز روند عضویت ایران در سازمان همکاری های شانگهای نشان داد 
که جمهوری اسلامی در شرایط سخت تحریمی غرب توانایی مذاکره و دیپلماسی 
فعال برای عضویت در یکی از مهمترین سازمان های منطقه و جهان را دارد تا 
همکاری خود را در بخش های مختلف به ویژه اقتصادی با کشورهای همسو 

گسترش دهد.
نخعی با اشاره به تحریم های نفتی و بانکی ایران یادآور شد: کشورهای عضو این 
سازمان بزرگترین تولید کنندگان و مصرف کنندگان انرژی در دنیا هستند، این 

موضوع فرصت استثنایی برای ایران است.
• عضویت ایران در شانگهای فرصت مغتنمی برای رفع تحریم ها 

است
نماینده مردم سربیشه و نهاوند در مجلس با تاکید بر اینکه عضویت ایران در 
پیمان همکاری های شانگهای در کنار چین، هند و روسیه فرصت مغتنمی برای 
رفع تحریم ها است، گفت: همچنین از فضای ایجاد شده می توان برای سرمایه 
گذاری های نفتی بهره برد که به نقش فعال ایران درحوزه انرژی کمک خواهد کرد 

تا به یکی از مهمترین هاب های انرژی در منطقه تبدیل شویم.
عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: همانطور که دولت 
سیزدهم مذاکرات و دیپلماسی فعالی را برای عضویت ایران در پیمان همکاری 
های شانگهای به کار بست، امیدواریم به همین میزان مسئولان از این فرصت به 

نفع اقتصاد کشور استفاده کنند.
•سازمان همکاری های شانگهای نیاز به پول واحد برای تجارت 

دارد
عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی با تاکید بر لزوم به کارگیری 
پول واحد برای تجارت بین کشورهای عضو شانگهای، اظهار داشت:: سازمان 
همکاری های شانگهای جمعیت قابل توجهی را در خود جای داده است، لذا اعضای 
این سازمان می توانند از پول مشترک و واحد برای مبادلات اقتصادیخود استفاده 
کنند تا منافع اقتصادی اعضا تأمین شده و تحریم های دلاری و بانکی غرب علیه 

کشورهای عضو این سازمان خنثی شود.
این نماینده مجلس با تاکید بر افزایش توانمندی داخلی برای پیشبرد اهداف 
اقتصادی تعیین شده، اظهار داشت: دولت و بخش خصوصی برای حضور در 
این بازار و کسب منافع لازم باید توان خود را افزایش دهند. چرا که هنوز بخش 
خصوصی به خودباوری و توانایی لازم برای تأثیر در بازارهای منطقه ای و جهانی 
نرسیده است و لزوم حمایت دولت از این بخش ها بیش از پیش احساس می شود.

• کارگروه حمایت از بخش خصوصی برای حضور در بازارهای 
هدف تشکیل شود

نخعی یادآور شد: بهتر است دولت کارگروه حمایت از بخش خصوصی برای حضور 
آنها در بازارهای هدف را تشکیل دهد واین کارگروه به صورت مستمر مشکلات را 
رصد کرده و پس از اطلاع به دولت، نسب به تصمیم گیری برای رفع آنها اقدام شود 
تا منافع اقتصادی ایران از عضویت در سازمان همکاری های شانگهای تأمین شود.

وی خاطرنشان کرد: نقش وزارت خارجه در این موضوع بسیار تعیین کننده است 
و حتماً باید بخش اقتصادی این وزارتخانه این موضوعات را با قدرت پیگیری کند 
و سایر وزارتخانه ها هم می توانند با توانمند سازی داخلی زمینه افزایش حضور 

جمهوری اسلامی ایران در بازارهای جهانی را فراهم کنند.

 زهرا وفایی  عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای 
اسلامی دیپلماسی هوشمند دولت سیزدهم را دلیل 
همکاری های  در سازمان  ایران  رسمی  عضویت 
شانگهای دانست و گفت: کشورهای عضو شانگهای 
با تجارت با پول واحد و مشترک می توانند تحریم های 

غرب را خنثی کنند.

گفت و گو

بررسی »عضویت ایران در شانگهای« در گفت و گو 
با عضو کمیسیون انرژی مجلس:

 دیپلماسی هوشمند
همیشه برنده است

جو بایــدن رئیس جمهــوری آمریــکا، با 
ناامیــد کننــده خوانــدن تصمیــم اوپک 
ــه  ــکا ب ــه آمری ــرد ک ــلام ک ــلاس اع پ
ــت.  ــن اس ــای جایگزی ــال گزینه ه دنب
ــی  ــه پرسش ــخ ب ــدن در پاس ــو بای ج
ــاره تصمیــم کاهــش تولید نفــت از  درب
ســوی اوپــک پــلاس، گفــت: در حــال 
بررســی گزینه هــای مختلفی هســتیم 
ــار مــا قــرار دارد امــا هنــوز  کــه در اختی
تصمیمــی نگرفته ایــم. اوپــک پــلاس 
ــدود  ــه مح ــم ب ــنبه تصمی روز چهارش
ــرار  ــت و ق ــت گرف ــه نف ــردن عرض ک
اســت تولیــد نفــت را بــه میــزان 2 
میلیــون بشــکه کاهــش بدهــد. اقــدام 
اوپک پــلاس احتمــال افزایــش قیمت 
ــات  ــکا پیــش از انتخاب ســوخت درآمری
ــش داده  ــره را افزای ــان دوره ای کنگ می
اســت. از ســوی دیگر بایــدن در پاســخ 
بــه ایــن پرســش کــه آیــا از تصمیمش 
ــیمان  ــتان پش ــه عربس ــفر ب ــرای س ب
ــفر  ــن س ــه ای ــد ک ــی ش ــت، مدع اس
هیــچ ارتباطی بــا نفــت نداشــت. بایدن 
افــزود: موضــوع ایــن ســفر، خاورمیانه، 
اســرائیل و منطقی کــردن مواضــع بود. 
ــود  ــلاس اخیرخ ــلاس در اج ــک پ اوپ
ــش  ــدیدترین کاه ــاره ش ــن درب در وی
تولیــد نفــت خــود از زمــان آغــاز همــه 
ــه توافق  ــا در ســال 2020 ب گیری کرون
ــت:  ــرز نوش ــزاری رویت ــید. خبرگ رس
ایــن توافــق بــه رغــم فشــار آمریــکا و 
ــتر  ــد بیش ــرای تولی ــورها ب ــر کش دیگ
ــازاری  ــه را در ب ــده و عرض ــل ش حاص
کــه هــم اکنــون نیــز در تنگنــا هســت، 
محدودتــر می کنــد. ایــن کاهــش 
ــود قیمــت نفــت  ــد باعــث بهب می توان
شــود. قیمــت نفــت بــه دلیــل نگرانــی 
از رکــود اقتصــاد جهانــی، افزایــش نرخ 
بهــره و دلار قوی تــر از 120 دلار در 
ــدود 90 دلار  ــه ح ــش ب ــاه پی ــه م س

ــه اســت. کاهــش یافت
ــا  ــکا ب ــع آگاه آمری ــک منب ــه ی ــه گفت ب
ــدام  ــازار از اق ــه کــه اصــول ب ــن بهان ای
اوپــک حمایــت نمی کنــد، ایــن 
ســازمان را تحــت فشــار قــرار داده بــود 
تا تولیــد خــود را کاهــش ندهــد. رئیس 
ــا امیــدی از  ــا ابــراز ن جمهــور آمریــکا ب
تصمیــم اوپــک پــلاس جهــت کاهش 
تولیــد نفــت، آن را کوتــه بینانــه خوانــد. 
جیــک ســالیوان مشــاور امنیــت ملــی 
کاخ ســفید و برایــان دیــز مدیر شــورای 
ــنبه  ــکا روز چهارش ــاد آمری ــی اقتص مل
بــه وقــت محلــی بــا انتشــار بیانیــه ای 
مشــترک اعــلام کردنــد بایدن بــا انتقاد 
از تصمیــم کاهــش تولیــد نفت توســط 
ــن کار  ــرد ای ــا ک ــلاس، ادع ــک پ اوپ
تبعــات منفی بــر کشــورهای فقیــر و در 
حــال توســعه خواهــد گذاشــت. بایــدن 
ــکا  ــرژی آمری ــه وزارت ان ــن ب همچنی
ــون  ــده 10 میلی ــاه آین ــتور داد در م دس
ــتراتژیک  ــر اس ــت از ذخای ــکه نف بش
ــرای  ــن ب ــات ممک ــکا آزاد و اقدام آمری
افزایــش تولیــد نفــت را بررســی کنــد. 
ــر  ــلاوه ب ــکا ع ــور آمری ــس جمه رئی
ــکا  ــی آمری ــرکت های نفت ــن، از ش ای
درخواســت کــرد کــه قیمت هــای 
ســوخت را کاهــش بدهنــد تــا مصــرف 
کننــدگان آمریکایــی متحمــل هزینــه 

ــوند. ــری ش کمت
منبع: ایرنا

 کشورگشایی سودای توقف ناپذیر پوتین است  
اهمیت اوکراین برای روسیه ؛ چرا؟



سومین نشسـت از سلسله نشسـت های نبض فرهنگ 
بـا موضـوع پیوسـت فرهنگـی برگـزار و بـر ملزومات 

ایجاد آن اشـاره شـد.
سومین نشسـت از سلسله نشسـت های نبض فرهنگ 
بـا موضوع پیوسـت فرهنگی بـا حضور حسـن بنیانیان 
رئیـس کمیسـیون فرهنگـی اجتماعـی شـورای عالی 
انقلاب فرهنگـی و معاونان و رؤسـای ادارات فرهنگی 
شـهرداری اصفهـان در سـالن کنفرانـس کتابخانـه 

مرکـزی برگزار شـد.
رئیـس کمیسـیون فرهنگـی اجتماعـی شـورای عالی 
انقـلاب فرهنگـی در سـومین نشسـت از سلسـله 
نشسـت های نبـض فرهنـگ بـا موضـوع پیوسـت 
فرهنگـی با اشـاره بـه اهمیـت و کارکـرد فرهنـگ در 
نظام جمهوری اسـلامی گفـت: حفظ فرهنـگ، عامل 
مانـدگاری و اقتـدار نظـام جمهـوری اسـلامی اسـت.

حسـن بنیانیان اظهـار کـرد: مباحث فرهنگـی در همه 
ابعـاد زندگـی اجتماعی مـا کاربـرد دارد و از ایـن مزیت 

بایـد اسـتفاده کنیم.
وی با اشـاره به آفـات مباحث فرهنگی افزود: احسـاس 
کاذب شـناخت فرهنـگ، پیـش فرض هـای فرهنـگ 
شـده غلط، نقش تخریبـی علاقه بـه خـود و رد کردن 
مقدمـات بحـث، سیاسـت زدگی در قضاوت هـای 

اجتماعـی از جملـه ایـن آفات اسـت.
رئیـس کمیسـیون فرهنگـی اجتماعـی شـورای عالی 
انقلاب فرهنگـی ادامـه داد: وقتـی از فرهنگ صحبت 
می کنیـم برخـی افـراد بـه مـا خـرده می گیرنـد کـه با 
مشکل سـازان حـوزه اقتصـاد، اختلاس هـا و... برخورد 
کنیـد، در حالی که پیـش زمینـه همین مشـکلات نیز 

یکـی از متغیرهـای فرهنگی اسـت.
وی بیـان کـرد: پیـش فرض هـای ناقصـی در جامعـه 
وجود دارد مبنی بر اینکه بیشـتر مشـکلات ما ناشـی از 
مسـائل اقتصادی اسـت در حالی کـه بایـد گفت بیش 
از پنجـاه درصـد مشـکلات اقتصـادی، پیـش فـرض 

فرهنگـی دارد.
بنیانیـان با اشـاره بـه سیاسـت زدگـی در قضاوت های 
اجتماعـی گفـت: از ابتـدای انقـلاب تاکنون هـرگاه از 
مشـکلات صحبت شده، ریشـه حاکمیت مقصر عنوان 
شـده اسـت، تا زمانی که این فضـای ذهنی وجـود دارد 
نقطـه اصلاحـی نمی بینیـم. البتـه دشـمن نیز بـه این 

تفکـر دامـن می زند.
وی در ادامـه تصریح کـرد: امـروز در حال چیـدن میوه 

ایـن نـوع آسـیب ها هسـتیم و مـا بـه عنـوان عناصـر 
فرهنگـی وظیفـه مقابله بـا ایـن مشـکل را داریـم. در 
حوزه فرهنگ بایـد تحلیل داشـت، مانند اینکـه هرگاه 
نوع یک بیماری شـناخته شـود گام اول برداشته شده و 

می تـوان بـه درمـان آن بیمـاری امیـدوار بود.
وی بـا بیـان اینکه مـا بـه دنبـال اصـلاح تصمیم های 
مردم هسـتیم، افـزود: ایـن اصلاحـات گاهی بـا ایجاد 
ترس از مجـازات قانـون، گاهی بـا ایجاد مشـوق های 
سیاسـی یا اقتصـادی صـورت می گیـرد اما ریشـه ها را 

اصـلاح نمی کنـد.
بنیانیـان خاطرنشـان کـرد: اگـر بتوانیـم رفتـار را بـه 
گونـه ای اصلاح کنیـم که ریشـه در علایق فـرد ایجاد 
کند و سـبب تمایـل و علاقه درونـی و سـپس اعتقاد و 
باور قلبی و در نهایـت دانش و آگاهی شـود آنگاه موفق 

عمـل کرده ایـم.
وی بـا اشـاره بـه شـناخت عالمانـه فرهنگ گفـت: در 
همـه سـطوح مدیریتـی شـاخص هایی مانند چیسـتی 
فرهنگ، عوامـل تغییر و تحـول، کارکردهای فرهنگ، 
دولـت و فرهنـگ، چالش هـا و آسـیب های فرهنگی و 

هدایـت و مدیریـت فرهنگی باید بررسـی شـود.

رئیـس کمیسـیون فرهنگـی اجتماعـی شـورای عالی 
انقلاب فرهنگی با اشـاره به اهمیـت و کارکرد فرهنگ 
در نظـام جمهـوری اسـلامی گفـت: حفـظ فرهنـگ، 
عامـل مانـدگاری و اقتـدار نظـام جمهـوری اسـلامی 
اسـت. زمانی فرهنگ اسـلامی مستقر می شـود که در 
همه حوزه ها بـه دنبال عینیـت یافتن فرهنگ باشـیم.

بنیانیـان با بیـان اینکـه ما بـه دنبـال سـاماندهی یک 
انسـان متعـادل در جامعه هسـتیم گفـت: ایـن نیازمند 
کمک گرفتن از دین و فطرت انسـان اسـت. در حالی ما 
به دنبـال تحقق ایـن امر هسـتیم که دشـمن در طرف 
مقابل در تلاش برای بهـره گرفتن از نیازهای جنسـی 

و عنصـر جوانی اسـت.
وی با بیان اینکـه دین را از حکومت نمی تـوان جدا کرد 
تصریح کـرد: اگر نظـام فرهنگـی قدرتمندی نداشـته 
باشـیم که خواسـته های مردم را با دیـن هماهنگ کند 
بـه نتیجـه نمی رسـیم، ایـن خواسـته ها کم کـم رنگ 
غربی می گیرد و سـبب ایجاد بحران می شـود. بسیاری 
از این مشـکلات ایجاد شـده نیز ناشـی از کارکردهای 
اشـتباه در مدیریت فرهنگی سـال های گذشـته است.

وی بیـان کرد: نفس نظـام جمهوری اسـلامی، نیازمند 

یـک نظـام قدرتمنـد فرهنگی اسـت، امـا بسـیاری از 
مدیـران مـا ایـن موضـوع را درک نکرده اند.

رئیـس کمیسـیون فرهنگـی اجتماعـی شـورای عالی 
انقـلاب فرهنگـی اظهـار کـرد: ۱۱ هـزار قانـون در 
کشـور داریم، زمانی کـه قانـون زیاد می شـود کنترل و 
بازرسـی زیاد و برای عبور از قانون رشـوه و فساد بیشتر 
می شـود که نتیجه آن نارضایتی عمومی اسـت. در این 
میان قبح قانون شـکنی شکسـته می شـود و مقبولیت 

نظام بـه طـور تدریجی کاهـش پیـدا می کند.
وی تصریـح کـرد: اگر به سـراغ ایـن رفتیم که کشـور 
را با رویکرد فرهنگـی مدیریت کنیم، حکمرانی آسـان 
و آسـان تر می شـود. در حالـی کـه متأثـر از فرهنـگ 
اسـتبداد زده مدیران، در کشـور مـا همه بـه دنبال حل 

مشـکلات اقتصادی هسـتند.
بنیانیـان اظهـار کـرد: اگـر مسـئولان درک عالمانه از 
فرهنـگ داشـته باشـند مدیریـت فرهنگـی کـم کـم 
جایـگاه خـود را پیـدا می کنـد و مشـکلات رفتـه رفته 

کمرنـگ می شـود.
وی با اشـاره به فرآیند تربیـت و اقناع سـازی فرهنگی 
گفت: آمـوزش متناسـب، ایجاد بـاور و نگـرش جدید، 

خلـق ارزش هـای جدیـد، تغییـر در الگـوی رفتـاری و 
تکـرار در جمـع افـراد پذیرنـده سـبب ایجـاد محیـط 
دوسـت داشـتنی و وجـود روابـط صمیمانه بیـن مربی 

و متربـی می شـود.
مجتبی شـاه مرادی معـاون فرهنگی شـهردار و رئیس 
سـازمان فرهنگـی اجتماعـی ورزشـی شـهرداری 
اصفهـان نیز در این نشسـت اظهـار کـرد: در دور جدید 
فعالیت هـای مدیریـت شـهری، مقولـه ای کـه در یک 
سـال گذشـته بـر آن تأکیـد شـده، پیوسـت فرهنگـی 

اسـت.
وی ادامه داد: در جلسـات مختلف مورد سـؤال هسـتیم 
که پیوسـت فرهنگی چهارباغ، میدان امـام )ره(، پارک 
یا بـاغ بانـوان، کتابخانه و فرهنگ سـرا و ... کـه احداث 

می شـود، کجاست؟
وی بـا بیـان اینکـه برخـی کارکردهـای فعالیت هـای 
شـهرداری اصفهـان امـروز بـه ضد خـود تبدیل شـده 
اسـت، گفـت: امـروز دائمـاً از پروژه هـای عمرانـی 
هـم از مـا سـؤال می شـود. پروژه هایـی کـه بـه طـور 
مسـتقیم با حوزه فرهنگ در ارتباط نیسـت اما مـا نیز از 
سـال ها قبل فریـاد می زدیم که ایـن پروژه هـا تاثیرات 

اجتماعـی و فرهنگـی دارد و نیازمند پیوسـت اسـت.
وی افزود: امروز ایـن ادبیات در مدیریت شـهری وجود 
دارد و دائمـاً دربـاره پیوسـت های فرهنگـی اقدامـات 

و پروژه هـای مختلـف شـهری از ما سـؤال می شـود.
شـاه مرادی بـا بیـان اینکه مـا به دنبـال یـک هم افقی 
در حوزه فرهنگ هسـتیم، تصریح کرد: قرار نیسـت در 
این حوزه رفـع تکلیـف کنیـم، بنابراین بحث پیوسـت 
فرهنگـی نبایـد چیـزی شـبیه بـه نیازسـنجی های 

تکـراری پروژه هـای عمرانـی شـود.
وی بیان کـرد: گاهی وقت هـا باید از پیوسـت فرهنگی 
عبور و نـگاه کنیم کاری کـه در حال انجام آن هسـتیم 
کارکرد فرهنگـی دارد یـا نه. گاهـی اقدامـات معاونت 
فرهنگـی نیـز کارکـرد فرهنگـی نـدارد و باید بـه این 

موضوع توجه داشـته باشـیم.
رئیس سـازمان فرهنگی اجتماعی ورزشـی شهرداری 
اصفهـان با تاکید بـر مردمی سـازی پیوسـت فرهنگی 
گفـت: از روسـای ادارات مناطـق می خواهـم کـه بـا 
مراجعـه بـه افـراد دغدغـه منـد از آن هـا بخواهنـد که 
پیوسـت فرهنگی کوچکـی بـرای آن منطقه بنویسـد 
و ایـن اولیـن قدم هایـی اسـت کـه می توانیـم در ایـن 

خصـوص برداریـم.
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مدیر منطقه ۱۵ شهرداری اصفهان با اشاره به تاکید مدیریت شهری ششم اولین روزنامه اقتصادی دو زبانه استان اصفهان

مبنی بر ارتقای کیفیت زندگی در محلات، گفت: طرح های محله محور در 
محله های منتخب این منطقه با جدیت در حال انجام است.

هوشنگ نظری پور در گفت وگو با خبرنگار ایمنا با اشاره به اجرای طرح های 
محله محور در محله های منتخب منطقه ۱۵ شهرداری اصفهان، اظهار کرد: 
عملیات خاکبرداری بیش از ۱۵۰۰ متر از معابر اصلی و فرعی محله راران آغاز 

شده است که پس از تکمیل، زیرسازی آسفالت خواهد شد.
وی با بیان اینکه خیابان ۲۲ بهمن واقع در ضلع شمالی مادی راران به طول 
۴۰۰ متر و عرض متوسط حدود هشت متر، پس از زیرسازی، پیاده روسازی، 
جدول کشی و روکش آسفالت در اختیار اهالی محل قرار خواهد گرفت، ادامه 

داد: عملیات خاکبرداری، زیرسازی و آسفالت در دیگر معابر محله راران نیز در 
حال اجرا است که تاکنون بیش از هشت تن عملیات خاکبرداری آن انجام 
شده است و در مجموع حدود ۸۵۰ میلیارد ریال اعتبار برای این اقدام در نظر 

گرفته شده است.
مدیر منطقه ۱۵ شهرداری اصفهان با اشاره به آغاز نهضت آسفالت از انتهای 
سال گذشته و اجرای بیش از ۴۰ هزار متر آسفالت در سطح این منطقه، تصریح 
کرد: ارتقای کیفیت آسفالت معابر یکی از عوامل بهبود زیرساخت های شهری 
است و با توجه به تأثیری که معابر استاندارد و با کیفیت در ترافیک شهری و 
جلب رضایت شهروندان دارد، این امر یکی از اولویت های شهرداری منطقه 

۱۵ است.

مدیر منطقه ۱۵ شهرداری اصفهان مطرح کرد:

اجرای پروژه های محله محور در محلات منتخب منطقه ۱۵

 دریا وفایی  پوریا عادلی دبیر 
انجمن سرطان ایران شاخه اصفهان 
در گفتگو با ما، با اشاره به یافته های 
محققان فرانسوی هشدار داد: 
مصرف استامینوفن می تواند پاسخ 
به داروهای ایمونوتراپی را کاهش 
دهد. بیماران مبتلا به سرطان 
باید از مصرف خودسرانه این دارو 

خودداری کنند.
بیشتر گفت:  وی درتوضیحات 
محققان فرانسوی در مورد استفاده 
از استامینوفن در بیماران مبتلا به 
 Check سرطان که از مهارکنندگان
point استفاده می کنند هشدار 
داده اند و در مطالعه ای بر روی سه 
گروه بالینی که شامل بیش از 6۰۰ 
بیمار مبتلا به سرطان پیشرفته 
بود، ارتباط قوی بین استفاده از 
استامینوفن و کاهش پاسخ به این 

داروها پیدا کردند.
این متخصص رادیوانکولوژی ادامه 
داد: طبق این مطالعات، بیمارانی که 
در شروع ایمونوتراپی استامینوفن 
مصرف کردند با قرار گرفتن در 
معرض استامینوفن که با آزمایش 
پلاسما تأیید شد بقای کلی و بقای 
بدون پیشرفت کمتر از بیمارانی که 
مسکن مصرف نکردند، داشتند. 
این تحقیق، تجزیه و تحلیل چند 
متغیره ارتباط مستقل از سایر عوامل 
پیش آگهی را تأیید کرده و بعید 
است که داده ها نتیجه سوگیری یا 
سردرگمی های اندازه گیری نشده 

باشد.
عضو هیات علمی مرکز تحقیقات 
پورسینای حکیم اضافه کرد: این 
مطالعه که در نشست سالانه انجمن 
سرطان بالینی آمریکا ارائه شده و 
 Oncology به طور همزمان در
شده  منتشر  هم   Annals of
زنگ خطرجدی در مورد استفاده 
و  مسکن ها  برخی  خودسرانه 
داروهای روزمره با نسل جدید برخی 
داروهای درمان سرطان به صدا 

درآورده است.
 به گفته وی مطالعات نشان می دهد، 
بیماران مبتلا به سرطان پیشرفته که 
]استامینوفن[ را در طول ایمونوتراپی 
مصرف می کنند، نتایج بالینی بدتری 
را تجربه می کنند که نشان می دهد 
]استامینوفن[ ایمنی ضد توموری 
با واسطه سلول های T را کاهش 

می دهد.
عادلی افزود: محققان همچنین 
تحقیقات و مطالعات خونی بر روی 
چهار داوطلب سالم را گزارش 
 T کردند که نشان داد سلول های
تنظیم کننده سرکوب کننده سیستم 
ایمنی )Tregs( با استامینوفن تنظیم 
می شود و یافته های دیگری که 
با هم نشان می دهد استامینوفن 
فرآیندهای ایمنی ضد توموری را 
که توسط این داروها کار می کنند، 

تضعیف می کند.
دبیر انجمن سرطان ایران شاخه 
اصفهان گفت: براین اساس باید در 
مصرف استامینوفن در هنگام تجویز 
داروهای ایمنوتراپی محتاطانه تر 
عمل کنیم. همچنین پس از یک 
کارآزمایی تصادفی که نشان داده 
است در افرادی که استامینوفن 
به  پاسخ  می کردند  مصرف 
واکسن ها بسیار ضعیف تر بوده، 
سازمان بهداشت جهانی در سال 
۲۰۱۵ مصرف همزمان استامینوفن 

با واکسن ها را ممنوع کرده است.

گفت و گو
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دانش پزشکانِ حوزه 
درمان سرطان باید به 

روز رسانی شود

 دبیر انجمن سرطان ایران
شاخه اصفهان:

سومین نشست »نبض فرهنگ« عنوان شد؛

تأکید بر ایجاد هم افقی در حوزه فرهنگ

 امیر زندی  رهبـران ۴۴ کشـور اروپا در سـایه تهدیـدات روزافزون 
ناشـی از حملـه روسـیه بـه اوکرایـن، بحـران انـرژی و افزایـش 
تـورم در قـاره سـبز، پنجشـنبه 6 اکتبـر در قالـب اجـلاس افتتاحیـه 
 مجمـع سیاسـی اروپـا در پـراگ، پایتخـت جمهـوری چک گـرد هم

آمدند.
بـه گفتـه برخـی منابـع، دیـدار آن هـا بـا هـدف اتخـاذ موضـع واحد 
علیه جنـگ روسـیه و اوکراین صـورت گرفـت. مجمع سیاسـی اروپا 
متشـکل از ۲۷ کشـور عضـو اتحادیه اروپـا به همـراه کشـورهایی از 
حوزه بالـکان و اروپای شـرقی و نیـز بریتانیا و ترکیه اسـت. روسـیه و 
متحد و همسـایه اش بـلاروس به ایـن اجلاس دعـوت نشـده بودند.

»کاترین یاکوبسـدوتیر« نخسـت وزیر ایسلند در حاشـیه این اجلاس 
گفـت: »این جـا می بینیـد کـه اروپـا متحـد در مقابـل تهاجـم نظامی 
روسـیه ایسـتاده اسـت.« الکسـاندر دو کـرو، همتـای بلژیکـی او نیز 
گفـت: »اگـر بـه شـرکت کننـدگان در ایـن اجـلاس نـگاه کنیـد، به 
اهمیـت آن پـی می بریـد. همـه اروپا به غیـر از دو کشـور بـلاروس و 
روسیه اینجاسـت. همین مسـاله نشـان دهنده وسـعت انزوای این دو 

کشـور است.«
»کریسـجانی کارینز«، نخسـت وزیر لتونی بـا ذکر این کـه پیامدهای 
جنـگ روسـیه و اوکراین وجه مشـترک همه شـرکت کنندگان اسـت 
گفـت: »پیامدهـای این جنـگ نه تنهـا امنیـت مـا را تهدیـد می کند 
بلکه بـا افزایش هزینـه انـرژی، اقتصاد مـا را نیز بـه خطـر می اندازد. 
پس تنها راه تـاب آوری ما همکاری اسـت. نـه تنها کشـورهای عضو 
اتحادیـه اروپا بلکـه همـه کشـورهای اروپایی باید بـرای گـذر از این 

بحران باهـم همـکاری کند.«
»دنیـس شـمیهال«، نخسـت وزیـر اوکرایـن بـرای شـرکت در این 
اجلاس در پراگ حاضر شد و »ولودیمیر زلنسـکی«، رئیس جمهوری 
اوکراین از طریـق ارتباط ویدیویی در این نشسـت شـرکت کرد. آقای 

زلنسـکی گفت: »هیـچ نماینـده ای از روسـیه بیـن ما حاضر نیسـت. 
این کشـور اگرچـه از نظر جغرافیایـی داخل اروپـا به نظر می آیـد اما از 
نقطه نظـر ارزش هـا و رفتارش ضـد اروپایی تریـن دولت دنیاسـت. ما 
اکنون در موضع قدرت هسـتیم تـا تمام قدرت هـای اروپایـی را برای 
پایـان دادن بـه این جنـگ و تضمیـن صلح بلنـد مدت هدایـت کنیم. 

برای اوکرایـن، بـرای اروپا، بـرای دنیا.«
مجمع سیاسـی اروپا بـه ابتکار »امانوئـل ماکرون«، رئیـس جمهوری 
فرانسـه و با حمایـت »اولاف شـولتس«، صـدر اعظم آلمان تشـکیل 
شـده اسـت. آن ها متذکـر شـدند که هـدف این مجمـع بایـد افزایش 

امنیـت و رفـاه در کل قاره اروپا باشـد.
منتقـدان مجمـع سیاسـی اروپا مدعی هسـتند کـه این مجمـع جدید 
می توانـد در راسـتای عـدم گسـترش اتحادیـه اروپـا بـه کشـورهای 
اروپایـی کـه هنـوز از شـرایط لازم بـرای عضویـت در ایـن اتحادیـه 

برخـوردار نیسـتند، تاثیرگـذار باشـد.
آن هـا همچنین نگران هسـتند که این مجمع به رغم تشـکیل جلسـه 
یک یـا دوبـار در سـال فاقـد هرگونه نفـوذ یا محتـوای واقعی باشـد و 

تنها بـه محلـی بـرای حرف های بی ثمـر تبدیل شـود.
شـورای اروپا کـه ناظـر اصلی حقـوق بشـر در اروپا اسـت از تشـکیل 
این مجمع سـردرگم شـده اسـت. »دنیل هولتگان«، سـخنگوی این 
شـورای اروپا در توئیتی متذکر شـد که مجمع سیاسـی اروپا همچنان 
نیـاز بـه تعریـف داد. او گفـت: »در زمینـه حقوق بشـر، دموکراسـی و 
حاکمیت قانـون، چنیـن مجمع حامـی اروپایـی در حال حاضـر وجود 

دارد و آن شـورای اروپاست.«
امانوئـل ماکـرون ایـن گردهمایـی را لحظـه ای مهـم ارزیابـی کـرد 
و هـدف آن را ایجـاد یـک اسـتراتژی مشـترک بـرای رویارویـی بـا 
چالش هـای پیـش روی اروپـا دانسـت و گفـت: »تـا کنـون چنیـن 
شـورایی بـه صـورت واقعـی وجـود نداشـته اسـت. ایـن مسـاله 

می توانسـت منجـر بـه تفرقـه شـود.«
»اولاف شـولتس« ایـن مجمـع جدیـد را ابتـکاری درخشـان نامیـد 
زیـرا رهبـران می تواننـد دربـاره نگرانی هـای مشترکشـان خـارج از 
برنامه هـای روزانـه و بـدون نیاز بـه تفاهـم نامه باهـم به تبـادل نظر 
بپردازنـد. او ایـن موضـوع را باعـث پیونـد عمیق تـر بـا همسـایگان 
اروپایـی خوانـد کـه مشـتاق بـه عضویـت در اتحادیـه اروپا هسـتند.

 وی همچنیـن افـزود: »ایـن گروه بندی جدیـد اروپایی نـه تنها منجر 
به تولد نهـاد اداری و بروکراتیک جدیدی نمی شـود بلکـه باعث دیدار 

منظم رهبـران اروپایی خواهد شـد.«
اجـلاس روز پنج شـنبه بـا مراسـم افتتاحیـه آغـاز شـد و پـس از آن 
بـا مجموعـه ای از دیدارهـای رهبـران اروپایـی بـرای بحـث دربـاره 
چالش هـای کلیـدی پیـش روی اروپـا از منظر امنیـت، انـرژی، آب و 

هـوا، وضعیـت وخیـم اقتصـادی و مهاجـرت ادامـه یافـت.
در پایـان نشسـت ۴۴ رهبـر اروپـا قرار نیسـت هیـچ بودجه مشـترک 
اروپایـی یـا اعلامیـه رسـمی تصویـب شـود. اثبـات موفقیـت آن نیز 

برگـزاری و یـا عـدم برگـزاری مجـدد ایـن مجمـع خواهـد بود.

 پریسا جمدی  خستگی یکی از شایع ترین نشانه های ابتلا به کمبود ویتامین 
است، اما کمبود ویتامین همیشه به شکل خستگی ظاهر نمی شود. گاهی ممکن 
است مشکلاتی در بدن مان ایجاد شوند که خیلی از ما نمی دانیم از کمبود ویتامین 
ناشی شده اند. در ادامه با ما همراه باشید تا در مورد چند نشانه کمبود ویتامین و منابع 

غذایی تأمین کننده ویتامین های ضروری بدن بیشتر بدانیم.
چنانچه بـه صـورت مـداوم و بدون هیـچ دلیل مشـخصی، مثـلًا بـدون اینکه 
تمرینات ورزشـی سـنگین انجام داده باشـید، دردهـای عضلانی دارید، شـاید 

بـه کمبـود ویتامیـن D مبتلا هسـتید. علیرغم شـیوع بـالای کمبـود ویتامین 
D، چون نشـانه های کمبود ایـن ویتامین خیلی واضح نیسـتند، تشـخیص آن 
می تواند دشـوار باشـد. با توجـه به اینکـه ویتامین D در سـلامت اسـتخوان ها، 
دندان ها و عضـلات نقـش دارد، اگر به همـراه دردهـای عضلانـی، دندان ها و 
اسـتخوان های تان هم مشـکل دارد، لازم است سـطح این ویتامین در بدن تان 

اندازه گیـری شـود.
برای اینکه به کمبـود ویتامین D دچار نشـوید، روزانه در معرض نـور آفتاب قرار 

بگیریـد و در رژیـم غذایی خود از شـیر یا سـایر فرآورده هـای لبنیِ غنی شـده با 
ویتامیـن D مثل ماسـت و پنیر کُلبـه )نوعی پنیـر نرم بـا طعم ملایم( اسـتفاده 
کنید. ماهی های چرب مثل سـالمون یـا ماهی تُن نیـز از جمله منابـع ویتامین 
D به شـمار می روند که بـه دلیل خطر رسـوب جیوه در بدن بهتر اسـت بیشـتر 

از دو بار در هفته مصرف نشـوند.
www.lifehack.org/417656/7-signs-youre-having-vita-  
min-deficiency

گردهم آیی رهبران ۴۴ کشور اروپا در دورهمی تازه!

مجمع سیاسی اروپا تشکیل جلسه داد
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نشانه های کمبود ویتامین D را بشناسید و رفع کنید؛

رفع خستگی و کرختی با 
D تأمین ویتامین
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